



## Міжнародне гуманітарне право : анотований бібліографічний список

Вип. 16 / 2026

01 – 10 липня

URL: <http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>

### Зміст

|                                                                  |    |
|------------------------------------------------------------------|----|
| Статті зі ЗМІ.....                                               | 1  |
| Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань..... | 89 |

### *Статті зі ЗМІ*

1. Балаєва К. Головування Ірландії у Раді ЄС: Зеленський поділився очікуваннями [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Ірландія з 01.07.2026 розпочала головування в Раді Європейського Союзу (ЄС), яке триватиме до кінця 2026 р. З цієї нагоди Президент України Володимир Зеленський привітав країну та окреслив головні очікування Києва на найближчі шість місяців. За словами глави держави, Україна розраховує на подальший прогрес у переговорах про вступ до ЄС і відкриття решти п'яти переговорних кластерів, на що є високі шанси у липні. Президент також висловив сподівання, що ЄС продовжить посилювати санкційний тиск на РФ; наголосив на важливості розвитку спільних оборонних програм та зміцнення європейської безпеки; подякував Кіпру, який завершив попереднє головування в Раді ЄС. За цей період Україна офіційно розпочала переговори про вступ до Євросоюзу, відкрила перший переговорний кластер, а також отримала нові

рішення щодо фінансової підтримки обсягом 90 млрд євро та ухвалення 20-го пакета санкцій проти РФ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4890678-holovuvannia-irlandii-u-radi-yes-zelenskyi-podilyvsia-ochikuvanniamy>

2. **Балаєва К. Іноземним добровольцям спростили шлях до служби в ЗСУ** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністерка Юлія Свириденко, в Україні запрацювала нова цифрова платформа для організації логістичного супроводу іноземців, які хочуть вступити до лав Сил оборони. Відтепер компаніям достатньо подати заявку на спеціальному сайті, щоб приєднатися до програми. Увесь шлях добровольця – від рішення приїхати до України до підписання контракту – проходитиме за прозорою та єдиною процедурою. «Наша мета – щоб українські підрозділи поповнювали мотивовані бійці, які посилять їхній бойовий потенціал... Прагнемо, щоб 30 – 50 % бойових посад займали саме іноземні добровольці», – зазначила очільниця уряду.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892547-inozemnym-dobrovoltsiam-sprostyly-shliakh-do-sluzhby-v-zsu>

3. **Балаєва К. Нацполіція відкрила понад 222 тисячі справ через агресію РФ** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив 01.07.2026 голова Національної поліції України Іван Вигівський з нагоди Дня слідчого, від початку повномасштабного вторгнення РФ слідчі Національної поліції відкрили понад 222 тис. кримінальних проваджень, пов'язаних зі збройною агресією РФ. За його словами, українські слідчі працюють у безпрецедентних умовах - під обстрілами, у прифронтових районах, на деокупованих територіях і в тилу. Він наголосив, що світ ще не знав такого досвіду: саме українські слідчі поліції формують нові стандарти документування воєнних злочинів і розслідування під час війни. Очільник Нацполіції зазначив, що слідчі першими працюють на місцях російських атак і водночас продовжують*

розслідувати й інші тяжкі злочини - убивства, незаконний обіг зброї, діяльність наркоугруповань, шахрайські схеми та інші кримінальні правопорушення. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890661-natspolitsiia-vidkryla-ponad-222-tysiachi-sprav-cherez-ahresiui-rf>

4. **Балаєва К. Нідерланди більше не можуть давати Києву зброю – міністерка** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила міністерка оборони Нідерландів Ділан Єшилгьоз-Зегеріус під час саміту НАТО в Анкарі 7 липня, її країна вичерпала свої можливості щодо надання Україні нової військової допомоги. Вона також наголосила, що Амстердам продовжить звертатися до інших партнерів із закликом допомогти Україні. Відповідаючи на питання щодо нових ракет для систем MIM-104 «Patriot», міністерка констатувала, що країна досягла межі своїх можливостей. Вказано, що загалом Нідерланди вже спрямували близько 9,1 млрд євро на військову підтримку України та планують додаткові витрати на рівні 11,6 млрд євро.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4892310-niderlandy-bilshe-ne-mozhut-davaty-kyievu-zbroui-ministerka>

5. **Балаєва К. Омбудсман назвав головні проблеми, з якими звертаються українці** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець, із початку 2026 р. до Офісу Омбудсмана надійшло 87 704 звернення від громадян. Лише у травні та червні отримано 31 624 звернення, які містили 59 346 окремих питань. За словами посадовця, найчастіше люди просили допомоги у питаннях захисту прав військовослужбовців, ветеранів, військовополонених та їхніх родин — таких звернень було 18 064. Також українці часто зверталися щодо дотримання процесуальних прав і умов утримання в місцях несвободи, права на звернення, доступу до публічної інформації та захисту персональних даних, а також захисту прав людей, які постраждали через збройну агресію РФ.* Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892816-ombudsman-nazvav-holovni-problemy-z-yakymy-zvertautsia-ukraintsi>

6. **Балаєва К. Офіційні цифри занижені: в Україні різко побільшало бездомних** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що згідно з дослідженням благодійного фонду «Деполь Україна», проведеного разом із соціологічною групою «Рейтинг» та Інститутом демографії, в Україні може бути від 57 тис. до 121 тис. бездомних людей. Це у кілька разів більше, ніж за офіційною статистикою (на 01.01.2026 зареєстровано лише 12 451 таку особу). У великих містах різниця між реальними оцінками та офіційними даними особливо помітна. У Києві кількість бездомних може бути у шість разів більшою за зареєстровану. Наголошено, що після початку повномасштабного вторгнення кількість людей без житла суттєво зростає. Серед нових груп ризику – внутрішньо переміщені особи (ВПО), які не можуть орендувати житло через високі ціни / труднощі з адаптацією, та ветерани, яким після служби складно повернутися до цивільного життя. Причинами бездомності названо: виховання у дитячих будинках, після виходу з яких частині людей складно інтегруватися у суспільство; втрата житла / зв'язків із родиною через ув'язнення; сімейні конфлікти; втрачена робота за відсутності власного житла; залежності, шахрайство; відсутність документів тощо. Зазначено, що в Україні існує законодавча база для підтримки бездомних, яка на практиці має серйозні недоліки. Часто соціальні програми створюють без урахування реальних потреб людей, які втратили житло.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892915-ofitsiini-tsyfry-zanyzheni-v-ukraini-rizko-pobilshalo-bezdomnykh>

7. **Балаєва К. Стефанчук у Сербії обговорив із Вучичем підтримку України** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *Наведено тези допису Голови Верховної Ради України (ВР України) Руслана Стефанчука у Facebook про зустріч із Президентом Сербії Александром Вучичем, якою*

розпочав свій робочий візит до країни. Під час переговорів він розповів про поточну ситуацію в Україні, наслідки останніх російських ударів і потреби, які залишаються важливими для захисту людей. Окремо подякував Сербії за гуманітарну допомогу, підтримку у відновленні енергетичної інфраструктури та турботу про українських дітей, які постраждали через війну. Також ішлося про бойові дії, розвиток міжпарламентських зв'язків та європейські перспективи двох країн. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/world/4892320-stefanchuk-u-serbii-obhovoryv-iz-vuchychem-pidtrymku-ukrainy>

8. **Балаєва К. У НАТО заговорили про перегляд підходів до вступу України** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. Як повідомила глава Місії України при НАТО Альона Гетьманчук після засідання Ради «Україна - НАТО» на саміті в Анкарі, участь у зустрічі взяли всі 32 міністри закордонних справ країн-членів НАТО, при цьому рекордно багато країн на рівні міністрів заявили про те, що треба переглянути підходи щодо вступу України до НАТО. Вона зазначила, що зараз ця дискусія відбувається вже з урахуванням нової ролі України - як держави, яка робить значний внесок у безпеку Європи «як визнаного Альянсом контрибutora безпеки». За словами А. Гетьманчук, міністри наголосили на необхідності посилення української протиповітряної оборони (ППО); кілька країн заявили про нові внески за програмою «PURL» і допомогу в інших важливих сферах, зокрема щодо далекобійних боєприпасів; союзники розуміють необхідність спільної та рішучої відповіді на погрози Москви ще до того, як РФ спробує втілити їх на практиці. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892623-u-nato-zahovoryly-pro-perehliad-pidkhodiv-do-vstupu-ukrainy>

9. **Балаєва К. У НАТО створюють мережу виробництва зброї для підтримки України** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Генеральний секретар НАТО Марк Рютте під час Форуму оборонної

промисловості в Анкарі 7 липня оголосив про запуск нових ініціатив, які мають прискорити виробництво озброєнь у країнах Альянсу. Йдеться про створення спільних закупівельних коаліцій, розширення співпраці зі США та розгортання виробництва американських систем зброї безпосередньо в Європі. За його словами, НАТО має збільшити кількість озброєнь, які необхідні як для зміцнення оборони союзників, так і для підтримки України. Одним із напрямів стане створення багатонаціональних коаліцій для спільної закупівлі озброєнь. Країни НАТО планують разом купувати, зокрема, морські та ударні безпілотники, високоточні боєприпаси. Окремо НАТО запускає програму промислової співпраці між американськими та європейськими оборонними компаніями, що передбачає виробництво або технічне обслуговування в Європі низки американських систем озброєння. Крім того, НАТО запускає дві нові програми - «NATO Front Door for Industry» (платформа для взаємодії між Альянсом і виробниками зброї) та «NATO Engine» (механізм допоможе оборонним компаніям швидше нарощувати виробництво, створювати нові виробничі потужності та ефективніше використовувати вже наявні ресурси). Текст:

<https://ua.korrespondent.net/world/4892306-u-nato-stvoruiuit-merezhu-vyrobnytstva-zbroi-dlia-pidtrymky-ukrainy>

10. **Балаєва К. Україні потрібно 7 млрд євро на нову генерацію: в Укренерго назвали план** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. Як повідомив голова правління «Укренерго» Віталій Зайченко, для розвитку нової генерації в Україні у найближчі роки необхідно залучити близько 7 млрд євро інвестицій. За його словами, країна розвиває енергосистему, яка має бути більш стійкою, децентралізованою та екологічною. Вона поєднуватиме атомну та гідроенергетику, сонячні та вітрові електростанції. В «Укренерго» прогнозують, що до 2030 р. потужність систем зберігання енергії зросте до 1,5 ГВт, газової маневрової генерації – до 2,2 ГВт, сонячних електростанцій – до 10 ГВт, а вітрових – до 3,6 ГВт.

Очільник компанії наголосив, що держава не зможе профінансувати такі масштабні проєкти, тож ставка – на партнерство з приватним сектором і міжнародними інвесторами. Він зазначив, що новий конкурс на будівництво генеруючих потужностей охопить чотири лоти, що передбачають створення 250 МВт у Київській і Чернігівській областях, 872 МВт - на Сумщині, Харківщині та Полтавщині, 283 МВт – на Дніпропетровщині та ще 100 МВт – в Одеській області. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/business/companies/4893160-ukraini-potribno-7-mlrd-yevro-na-novu-heneratsiui-v-ukrenerho-nazvaly-plan>

11. **Балаєва К. Чехія дасть гроші на зброю для України через PURL лише один раз** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Як зазначив Прем'єр-міністр Чехії Андрей Бабіш перед початком офіційної частини саміту НАТО в Анкарі 8 липня, внесок країни до програми «PURL» (Prioritized Ukraine Requirements List) буде одноразовим. Він сказав, що не знає точно, скільки це, проте це буде «менша сума». Та наголосив, що Прага зобов'язалася не давати Україні грошей (на зброю) і буде продовжувати це робити. Також глава уряду Чехії повідомив, що країна, ймовірно, не виконає цього року зобов'язання витратити 2 % ВВП на оборону.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4892558-chekhii-a-dast-hroshi-na-zbroui-dlia-ukrainy-cherez-PURL-lyshe-odyn-raz>

12. **Белградська декларація закріпила новий формат співпраці парламентів держав-кандидатів на вступ до ЄС, — Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 лип. [№ 634]. – Електрон. дані. *Як повідомив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук за підсумками Інавгураційної конференції, яка відбулася у Сербії, у Белграді ухвалили декларацію про співпрацю парламентів держав-кандидатів на вступ до Європейського Союзу. «Белградська декларація підтвердила важливі для України принципи, які сьогодні мають*

фундаментальне значення: повагу до суверенітету й територіальної цілісності держав відповідно до Статуту ООН та міжнародного права», — заявив український політик. Він наголосив, що парламенти України, Сербії, Молдови, Албанії, Грузії, Чорногорії, Північної Македонії та Боснії і Герцеговини започаткували новий формат співпраці — відкритий, практичний і спрямований на результат. Зокрема декларація передбачає створення постійного механізму щорічних зустрічей голів парламентів держав-кандидатів — для політичного діалогу, обміну досвідом, підтримки реформ і посилення парламентського виміру європейської інтеграції. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391886>

13. **Бережна Д. В Україні створили Школу міст та громад для навчання лідерів місцевого самоврядування** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 10 лип. — Електрон. дані. Повідомлено, що у Києві відкрили Школу міст та громад — нову освітньо-практичну платформу, навчальна програма якої охоплюватиме головні напрями розвитку громад: освіту, медицину, соціальний захист, безпеку, муніципальне управління, ветеранську політику, залучення інвестицій, розвиток місцевої економіки та міжсекторальне партнерство. Її учасниками стануть голови громад, їхні команди, керівники профільних департаментів, депутати місцевих рад і муніципальні управлінці. Вказано, що Школа міст та громад стала частиною провідного українського освітньо-аналітичного консорціуму "Школа Нижнього", а це означає що проєкт і його учасники матимуть доступ до якісної експертизи, прикладної аналітики та партнерств на міжнародному, національному та регіональному рівнях. Зазначено, що компанія системно підтримує освітні, соціальні та благодійні проєкти, спрямовані на розвиток людського капіталу в Україні. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/760524-v-ukrajini-stvorili-shkolu-mist-ta-gromad-dlya-navchannya-lideriv-miscevogo-samovryaduvannya>

14. **Бережна Д. Затвердження "Молитви за Україну" у якості Духовного гімну неможливе без широкого громадського обговорення, —**

**Християнський корпус** [Електронний ресурс] / Дар'я Бережна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Як йдеться у заяві, розповсюдженій об'єднанням підрозділів "Християнський корпус", рішення про надання музичному твору "Молитва за Україну" статусу Духовного гімну потребує повноцінного громадського обговорення, в тому числі військовими. На переконання Корпусу, питання щодо вибору Духовного гімну стосується віри, почуттів і самоідентифікації мільйонів українців, а тому рішення парламенту, ухвалене без діалогу із суспільством, буде етично невиправданим. Зазначено, що "Молитва за Україну" або "Боже великий, єдиний, нам Україну храни" — музичний твір, написаний у 1885 р., традиційно звучить наприкінці богослужінь у храмах, використовується як символічний акорд під час державних і громадських заходів, широко використовується українськими громадами за кордоном.* Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/760424-zatverdzhennya-molitvi-za-ukrajinu-u-yakosti-duhovnogo-gimnu-nemozhlive-bez-shirokogo-gromadskogo-obgovorennya-hristiyanskiy-korpus>

15. **Богдан Кицак:** Для якісної підготовки до нового опалювального сезону потрібні оперативні й чіткі дії з боку Кабміну щодо погашення боргів перед «Нафтогазом» [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. *Як розповів народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», член парламентського Комітету з питань економічного розвитку Богдан Кицак, під час «Години запитань до Уряду» у Верховній Раді України (ВР України) було порушено широке коло проблем, однак головними стали дві теми: підготовка до опалювального сезону в контексті погашення боргів теплокомуненерго перед «Нафтогазом», а також перегляд критеріїв бронювання для критично важливих підприємств. «Сьогодні в Україні склалася критична ситуація з платежами: певні теплокомуненерго сформували заборгованість перед «Нафтогазом» у сумі 180 млрд грн. «Нафтогаз» змушений заходити в судові процеси, через що блокуються рахунки теплокомуненерго, а це не дає можливості ясно*

працювати та безперебійно обслуговувати громадян. Відповідно, держава намагається сформувати механізм, як погашувати цю заборгованість. Де-факто ми вже входимо в останню фазу підготовки до нового опалювального сезону, тому тут потрібні оперативні й чіткі дії з боку Кабміну, щоб не допустити патової ситуації», - зазначив політик. За його словами, другий блок питань стосується перегляду критеріїв бронювання для підприємств, які є критично важливими. Текст: <https://www.golos.com.ua/defense>

16. **«Боже великий, єдиний»...** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Повідомлено, що у Верховній Раді України (ВР України) було зареєстровано проєкт Постанови про Духовний гімн України (реєстр. № 15383). Таку законодавчу ініціативу внесли керівництво парламенту, голови депутатських фракцій і груп та інші народні депутати. Головним з опрацювання документа визначено Комітет ВР України з питань гуманітарної та інформаційної політики. Проєкт Постанови пропонує офіційно закріпити за твором «Боже великий, єдиний» статус Духовного гімну України, визначити порядок його використання під час державних, меморіальних, релігійних та інших урочистих заходів, а також сприяти його популяризації в Україні та за її межами. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391879>

17. **Борець А. У Польщі попередили, що РФ може використати напруженість між Варшавою та Києвом для провокацій** [Електронний ресурс] / Ангеліна Борець // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Розглянуто заяви польського міністра-координатора спеціальних служб Томаша Семоняка щодо посилення російської інформаційної активності на тлі напруження у відносинах між Польщею та Україною. Проаналізовано можливі механізми впливу РФ через ботоферми та інформаційні операції, спрямовані на загострення суспільних настроїв і послаблення довіри між українцями та польським суспільством. Висвітлено також оцінки польських спецслужб щодо спроб використання українських біженців у Польщі в межах

потенційних російських провокацій. Окреслено політичний контекст загострення двосторонніх відносин, пов'язаний із символічними рішеннями та взаємними реакціями офіційних сторін. Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/upolshchi-poperedili-shcho-rosija-mozhe-vikoristati-napruzhenist-mizh-varshavoju-ta-kijevom-dlja-provokatsij.html>

18. **Борець А. Чому експортна політика не може бути однаковою для всіх видів оборонної продукції: пояснення економістки** [Електронний ресурс] / Ангеліна Борець // Дзеркало тижня. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. Досліджено особливості формування експортної політики у сфері оборонної промисловості та обґрунтовано необхідність диференційованого підходу до експорту різних видів озброєння й військової техніки. Розглянуто міжнародний досвід провідних експортерів озброєнь, зокрема США, Франції, Німеччини та Італії, які поєднують державну підтримку, довгострокові контракти та розвинену технологічну базу для зміцнення своїх позицій на світовому ринку. Висвітлено доцільність спрощення експортних процедур для продукції приватних виробників за умови збереження окремого державного контролю над стратегічно важливими видами озброєння, зокрема ракетними технологіями, системами протиповітряної оборони (ППО), боєприпасами та товарами подвійного призначення. Проаналізовано перспективи України на світовому ринку озброєнь та визначено ключові умови підвищення конкурентоспроможності вітчизняного оборонно-промислового комплексу (ОПК), серед яких удосконалення експортного регулювання, прискорення адміністративних процедур, розвиток міжнародної кооперації та забезпечення стабільної державної підтримки виробників. Зроблено висновок, що створення прозорої та збалансованої системи експорту оборонної продукції сприятиме розширенню присутності України на глобальному ринку озброєнь. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/chomu-eksportna-politika-ne-mozhe-buti-odnakovoju-dlja-vsikh-vidiv-ukrajinskoji-zbroji-pojasnennja-ekonomistki.html>

19. **Бурдейна О. "Видно кінець війни": озвучили чотири сценарії, які переконують Путіна підписати мир, — FT** [Електронний ресурс] / Олена

Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *На думку оглядача "The Financial Times" Г. Рахмана, російський диктатор В. Путін опинився у ситуації, коли може діяти за чотирма різними сценаріями, але усі вони мають поганий кінець і розташовані у діапазоні від "м'ясних штурмів" на фронті до гібридного вторгнення у країну Європи. Оглядач зауважив, що на сьогодні не бачить варіанта, щоб В. Путін вже зараз змирився з поразкою, але він має не так багато сценаріїв, щоб протриматись ще трошки й в підсумку все ж програти. Розглянуто, чому В. Путін погодиться на мирні переговори і при цьому навіть зменшить максималістські вимоги.* Текст: <https://focus.ua/uk/politics/760070-mirni-peregovori-putin-mozhe-pogoditis-na-zavershennya-viyni-detali>

20. **Бурдейна О. Відрізали Крим і не тільки: ISW назвали наслідки ударів України по НПЗ РФ** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Як повідомили аналітики на порталі Інституту вивчення війни (ISW), Україна налагодила далекобійні удари по НПЗ РФ і удари середньої дальності на підступах до Криму, і це показало нездатність РФ захистити підконтрольну територію. Кремль дійшов до того, що возить пальне танкерами, а мілітарні блогери обурені, чому не працює російська протиповітряна оборона (ППО). Зазначено, що українські удари продовжують погіршувати промисловий потенціал РФ та її потужності з переробки нафти.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/760308-udari-po-npz-rf-ukrajina-vidshukala-vrazlie-misce-rf-detali>

21. **Бурдейна О. ЗС РФ знищили 200 АЗС за місяць: яка загроза для тилу за 1000 км від фронту, — експерт (відео)** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Зазначено, що протягом останнього місяця ЗС РФ підірвали 200 із 5000 автозаправних станцій України. При цьому влучання відбуваються не лише на прифронтовій території, а навіть в тилкових регіонах. Розглянуто, що відбувається з мережею АЗС, які стали ціллю для російських ударів. За словами експертів, проблеми з дефіцитом пального можуть з'явитись вже*

через пів року, якщо РФ битиме у цьому ж темні або посилить удари. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/760310-udari-po-azs-rosiyani-znishchili-4-usih-zappravok-ukrajini-video>

22. **Бурдейна О. СБС підірвали ще 14 танкерів РФ у Азовському морі: є новий рекорд** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Повідомлено, що Сили безпілотних систем (СБС) уразили нові 14 кораблів РФ, які везли пальне в окупований Крим. На інформаційному табло СБС — рекордні показники: лише за дев'ять днів липня уразили у півтора раза більше російських кораблів, ніж із моменту створення підрозділу влітку 2025 р. Розглянуто, які наслідки втрати такої кількості суден для окупаційної адміністрації Кримського півострова.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/760326-udari-po-tankera-rf-sbs-vluchili-po-14-korabliv-z-palnim-detali>

23. **Вадим Галайчук: Приєднання України до механізму раннього обміну інформацією у разі радіаційної аварії (ECURIE) допоможе ефективніше протистояти ядерному тероризму з боку рф** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», перший заступник голови парламентського Комітету з питань інтеграції України до Європейського Союзу (ЄС) Вадим Галайчук, рекомендований Комітетом до ухвалення законопроект № 0377 щодо приєднання України до механізму раннього обміну інформацією у разі радіаційної аварії (ECURIE) є особливо актуальним через ядерний тероризм, до якого вдається РФ. За його словами, угода допоможе краще скоординувати роботу щодо обміну інформацією з нашими іноземними партнерами, яким РФ теж створює ядерні загрози своїми діями.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391812>

24. **Ведернікова І. Туман війни. Як культура замовчування вибиває землю з-під ніг** [Електронний ресурс] / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *Досліджено вплив війни на стан демократії, свободи слова та функціонування суспільних інститутів в*

Україні. Проаналізовано прояви культури замовчування у діяльності влади, медіа, громадянського суспільства та її наслідки для боротьби з корупцією, реформування армії й суспільного діалогу. Розглянуто проблеми прозорості державного управління, антикорупційної політики, свободи медіа та суспільної відповідальності в умовах воєнного стану. Наголошено на необхідності збереження відкритої суспільної дискусії, критичного осмислення реальності та демократичних цінностей як передумов повоєнного розвитку України. Текст: <https://zn.ua/ukr/anticorruption/tuman-vijni-jak-kultura-zamovchuvannja-vibivaje-grunt-z-pid-nih.html>

25. **Відбулися засідання підкомітетів Комітету з питань освіти, науки та інновацій** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 29 червня відбулися засідання підкомітетів Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій. Зокрема, на засіданні підкомітету з питань раннього розвитку та дошкільної освіти народні депутати, розглянувши проєкт Закону України «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо удосконалення гуманітарного розмінування» (реєстр. № 15108), а також альтернативний до нього проєкт Закону (реєстр. № 15108-1), ухвалили рішення рекомендувати головному Комітету ВР України з питань національної безпеки, оборони та розвідки самотійно визначитись щодо зазначених законопроєктів під час голосування на своєму засіданні з урахуванням висловлених зауважень і пропозицій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391798>

26. **Відбулося засідання Комітету з питань антикорупційної політики** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 1 липня відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики, під час якого народні депутати України продовжили обговорення проєктів законів України щодо засад державної антикорупційної політики на 2026 - 2030 рр.. (реєстр. № 15230-1 та № 15230-

2). У ході засідання Комітет заслухав позицію Кабінету Міністрів України (КМ України) щодо урядового проєкту Закону України «Про засади державної антикорупційної політики на 2026 - 2030 роки» (реєстр. № 15230-1), яку представив віцепрем'єр-міністр з питань європейської та євроатлантичної інтеграції України Тарас Качка. Він окреслив концептуальні підходи, застосовані в процесі підготовки законопроекту, а також проінформував про окремі рішення, що стали підґрунтям для створення його структури та змісту. Альтернативний проєкт Закону України «Про засади державної антикорупційної політики на 2026 - 2030 роки» (реєстр. № 15230-2) презентувала народний депутат України — член Комітету Вікторія Сюмар. За результатами обговорення було підтримано підхід щодо підготовки Комітетом доопрацьованої редакції проєкту Антикорупційної стратегії на основі положень внесених законопроектів з урахуванням висловлених пропозицій та європейських орієнтирів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391835>

27. **Відбулося засідання Комітету з питань екологічної політики та природокористування** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 6 липня у форматі відеоконференції відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань екологічної політики та природокористування. Відповідно до предметів відання Комітет розглянув проєкт Закону про імплементацію законодавства Європейського Союзу (ЄС) стосовно вдосконалення регулювання сфер санітарних та фітосанітарних заходів (за реєстр. № 15058) та альтернативний до нього законопроект (за реєстр. № 15058-1). Також розглянуто проєкт Закону про спорт (реєстр. № 15169) та альтернативний до нього законопроект (реєстр. № 15169-1). Крім того, Комітет розглянув низку кадрових питань секретаріату Комітету. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391877>

28. **Відбулося засідання Комітету з питань свободи слова** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що 30 червня відбулося чергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань свободи слова, під час якого народні депутати України – члени Комітету опрацювали чотири актуальні законодавчі ініціативи. Це проєкт Закону про приєднання України до Угоди між Європейським співтовариством з атомної енергії (Євратом) та державами, що не є членами Європейського Союзу (ЄС), щодо участі останніх у домовленостях Співтовариства стосовно раннього обміну інформацією у випадку радіаційної аварії (ECURIE) (реєстр. № 0377, внесений Президентом України); проєкт Постанови про встановлення Дня старости в Україні (реєстр. № 15320, внесений народними депутатами України Р. Стефанчуком, О. Корнієнком та іншими); проєкт Закону про внесення зміни до ст. 21 Закону України “Про страховий фонд документації України” (реєстр. № 15345, внесений Кабінетом Міністрів України (КМ України). За наслідками розгляду проєкту Закону про внесення зміни до ст. 59 Закону України “Про запобігання корупції” щодо встановлення строку зберігання відомостей про притягнення до дисциплінарної відповідальності фізичної особи за вчинення корупційних або пов’язаних з корупцією правопорушень в Єдиному державному реєстрі осіб, які вчинили корупційні або пов’язані з корупцією правопорушення (реєстр. № 15346, внесений КМ України). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391822>*

29. **Відбулося засідання Комітету з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 2 липня відбулося чергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів у режимі відеоконференції. Розглядаючи Бюджетну декларацію на 2027 - 2029 рр., схвалену постановою Кабінету Міністрів*

України (КМ України) від 17.06.2026 № 793, народні депутати України – члени Комітету заслухали доповіді Першого заступника міністра фінансів України Романа Єрмоличева, міністра соціальної політики, сім'ї та єдності України Дениса Улютіна, заступника міністра у справах ветеранів України Руслана Приходька та заступника міністра економіки, довкілля та сільського господарства України Дарини Марчак. Голова Комітету Галина Третьякова відзначила певні зміни у підготовці Бюджетної декларації, яка, на її переконання, поступово перетворюється на комплексний макроекономічний документ, однак потребує подальшого вдосконалення. Вона наголосила на необхідності формування повного зведеного балансу держави під час підготовки Бюджетної декларації, що дозволить парламенту об'єктивно оцінювати збалансованість публічних фінансів і відповідність бюджетної політики вимогам ст. 95 Конституції України. За результатами розгляду Комітет прийняв рішення схвалити пропозиції щодо бюджетної політики на 2027 - 2029 рр. і надіслати їх до КМ України для розгляду та врахування при підготовці проєкту Закону України про Державний бюджет України на 2027 рік та до Комітету ВР України з питань бюджету для врахування при підготовці рекомендацій ВР України щодо бюджетної політики на 2027 - 2029 рр.. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391854>

**30. Відбулося засідання Комітету з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 9 лип. [№ 635]. – Електрон. дані. Повідомлено, що на своєму засіданні 8 липня, яке проходило у режимі відеоконференції, під час розгляду порівняльної таблиці до проєкту Закону України про внесення змін до Закону України «Про державну соціальну допомогу особам з інвалідністю з дитинства та дітям з інвалідністю» щодо формування комплексної державної підтримки та підвищення соціальних гарантій для сімей з особами з інвалідністю (реєстр. № 14191) Комітет заслухав інформацію голови робочої групи, голови підкомітету з питань соціального захисту дітей, постраждалих внаслідок збройної агресії РФ

проти України з 2014 р., Циби Т. В. про стан підготовки зазначеного законопроекту до другого читання. Комітет прийняв рішення рекомендувати Верховній Раді України включити до порядку денного і прийняти за основу проєкт Закону України про внесення змін до Закону України про внесення змін до прикінцевих положень законів України «Про загальнообов'язкове державне соціальне страхування на випадок безробіття» та «Про зайнятість населення» (реєстр. № 14096), яким пропонується відновити повноваження правління Фонду загальнообов'язкового державного соціального страхування України на випадок безробіття щодо погодження (схвалення) його бюджету, а також передбачити, що тривалість виплати допомоги по безробіттю не може перевищувати 180 календарних днів, а максимальний розмір допомоги не може перевищувати 150 % мінімальної заробітної плати, встановленої законом на 1 січня відповідного календарного року. Також було розглянуто ще низку питань. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391888>

31. **Відбулося засідання підкомітетів Комітету з питань освіти, науки та інновацій** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 6 липня за участю народних депутатів України — членів Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій, а також представників центральних органів виконавчої влади та громадських об'єднань відбулися засідання підкомітетів Комітету, під час яких було розглянуто низку законопроєктів. Зокрема про внесення до порівняльної таблиці проєкту Закону України «Про внесення змін до Закону України «Про наукову і науково-технічну діяльність» щодо встановлення цільових показників діяльності керівників наукових установ, визначення стратегій і перспективних напрямів діяльності наукових установ» (реєстр. № 10424 від 22.01.2024) (друге читання) додаткових пропозицій народних депутатів України — членів Комітету. На засіданні підкомітету з питань професійної та фахової передвищої освіти народні депутати розглянули проєкт Закону України «Про внесення змін до деяких законів України щодо

*реалізації права на працю ветеранів війни» (реєстр. № 12398 від 10.01.2025). Також на засіданні підкомітету з питань освіти впродовж життя та позашкільної освіти і адаптації законодавства України до положень права Європейського Союзу (ЄС) народні депутати розглянули проєкт Закону України «Про внесення змін до Статуту внутрішньої служби Збройних Сил України щодо визначення особливостей застосування антикорупційних обмежень та врегулювання конфлікту інтересів в умовах проходження військової служби» (реєстр. № 13712 від 29.08.2025). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391866>*

**32. Відбулося чергове засідання Комітету з питань інтеграції України до ЄС** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 9 лип. [№ 635]. – Електрон. дані. Повідомлено, що на своєму черговому засіданні Комітет ухвалив рішення рекомендувати ухвалити за основу і в цілому урядовий проєкт Закону про ратифікацію Угоди між Кабінетом Міністрів України (КМ України) та Королівством Іспанія про технічне та фінансове співробітництво (реєстр. № 0378). Ухвалення законопроєкту, ідеться в експертному висновку секретаріату, дозволить завершити всі внутрішньодержавні процедури, необхідні для набрання чинності Угодою між урядом України та Королівством Іспанія про технічне та фінансове співробітництво, вчиненою 18.03.2026 у м. Мадрид, а також сприятиме подальшому розвитку та зміцненню українсько-іспанських відносин. Угода спрямована на створення рамкових умов для залучення технічної та фінансової допомоги з боку Королівства Іспанія. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391891>

**33. Вступ України до Європейського Союзу є важливою складовою європейської безпеки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Повідомлено, що у Верховній Раді України (ВР України) відбулося XVIII засідання Парламентського комітету асоціації «Україна – ЄС», яке спільно очолили народний депутат Вадим Галайчук від ВР України

*та Пекка Тавері від Європейського Парламенту. Відкрив засідання Голова ВР України Руслан Стефанчук і наголосив на важливості міжпарламентського діалогу та підтримки державами-членами Європейського Союзу (ЄС) євроінтеграційного курсу України. За його словами, відкриття першого переговорного кластера «Основи» стало визнанням реформ, які Україна продовжує здійснювати навіть в умовах повномасштабної війни. «Верховна Рада України й надалі забезпечуватиме законодавчий супровід реформ, гармонізацію українського законодавства з правом Європейського Союзу та виконання переговорних зобов'язань. Майбутнє членство України в ЄС — це не лише наша мета. Це важлива складова безпеки, стійкості та єдності всієї Європи», — підкреслив Голова ВР України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391809>*

**34. Гарантії незалежності судової влади: Комітет напрацював пропозиції до Бюджетної декларації на 2027 - 2029 роки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 1 липня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань правової політики розглянув Бюджетну декларацію на 2027 - 2029 рр., схвалену постановою Кабінету Міністрів України (КМ України) від 17.06.026 № 793. Комітет звернув увагу на те, що розмір прожиткового мінімуму, який застосовується для визначення базового розміру посадового окладу судді, посадових окладів працівників інших державних органів, оплата праці яких регулюється спеціальними законами, має бути уніфікований з розміром прожиткового мінімуму для працездатних осіб. Крім того, Комітет запропонував врахувати положення Дорожньої карти з питань верховенства права під час формування положень та показників Бюджетної декларації на 2027 - 2029 рр. Також у Комітеті зазначили, що перед українською судовою системою постають серйозні виклики, а неефективність системи фінансового, матеріально-технічного та соціального забезпечення гарантій незалежності судової влади ставить під загрозу незалежне та неупереджене правосуддя, а*

*відтак несе ризики для успішної європейської інтеграції України.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391850>

35. **Гірак Г. Вікно можливостей: як Україні скористатися шансом, адже він не вічний** [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. *Наведено коментарі міністра оборони України Михайла Федорова, заступниці генсека НАТО Радмили Шекеринської, канцлера Німеччини Фрідріха Мерца, експрезидента Польщі Александра Квасневського та інших про те, що Україні вдалося переломити хід війни з РФ, створивши вікно можливостей, тож вона має якнайефективніше ним скористатись; а РФ слід уже розпочати переговори - хоча б для заморозки лінії фронту. Військові аналітики видання «The Sun» зазначили, що системні удари ЗСУ по нафтогазовій інфраструктурі країни-агресора здатні повністю паралізувати кремлівську воєнну машину. А видання «Newsweek» вважає, що Крим стає для Путіна пасткою: символічним, щоб від нього відмовитися, вразливим, щоб використовувати його як раніше, і дорогим, щоб нормалізувати ситуацію. Екс-командувач Армії США в Європі Бен Годжес переконаний: стратегічна ініціатива повністю перейшла до України. Проте для повного розвалу російської військової машини до кінця року необхідні три ключові умови: здатність України стабільно підтримувати та нарощувати нинішні темпи далекобійних ударів; безперервна та масштабна технологічна підтримка цього процесу з боку західних партнерів; нездатність РФ знайти ефективну протидію та захистити свої тилові об'єкти від українських дронів.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4891100-vikno-mozhlyvostei-yak-ukraini-skorystatysia-shansom-adzhe-vin-ne-vichnyi>

36. **Гурін А. ЄС дозволить Україні купувати британську зброю за рахунок оборонного кредиту на 60 млрд євро — Bloomberg** [Електронний ресурс] / Анастасія Гурін // Дзеркало тижня. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про ініціативу Європейського Союзу щодо надання Україні можливості закуповувати британське озброєння за рахунок кредитних*

коштів, призначених для оборонних потреб. Висвітлено перебіг переговорів між ЄС та Великою Британією, спрямованих на розширення участі британських оборонних компаній у забезпеченні України військовою технікою. Розглянуто механізм фінансової участі Лондона у програмі та значення цієї домовленості для посилення співпраці між європейським і британським оборонно-промисловими секторами. Зазначено, що реалізація угоди може сприяти зміцненню обороноздатності України та підвищенню ефективності міжнародної підтримки в умовах тривалої російської агресії. Текст: <https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/jes-dozvolit-ukrajini-kupuvati-britansku-zbroju-za-rakhunok-oboronnoho-kreditu-na-60-mlrd-jevro-bloomberg.html>

37. **Денисова Д. Виплата 1500 грн: українцям пояснили, як оформити допомогу через "Дію" у липні** [Електронний ресурс] / Дар'я Денисова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що у липні 2026 р. в Україні можливе оформлення державної виплати 1500 грн для ветеранів і ветеранок. Гроші надаються в межах програми "Ветеранський спорт" і призначені для оплати занять спортом, фізичної реабілітації та відновлення здоров'я. Отримання допомоги можна оформити через "Дію". Розглянуто, хто має право на додаткові виплати і термін подання заявки. Вказано, що програма передбачає щоквартальні виплати ветеранам війни. Цьогоріч порядок отримання виплати змінили: якщо раніше достатньо було одного звернення, то тепер заяву необхідно подавати перед кожним кварталом. Як пояснили у "Дії", звернення потрібно подавати незалежно від того, чи були виплати призначені раніше. Саме тому навіть ветерани, які вже отримували кошти раніше, мають заново оформити заявку. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/760334-1500-grn-cherez-diyu-yak-otrimatu-dopomogu-do-20-lipnya-i-podati-zayavku>

38. **День архітектури України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Зазначено, що 1 липня в Україні відзначають День архітектури України — професійне свято архітекторів, містобудівників,

реставраторів, науковців, викладачів, інженерів і всіх, хто своєю працею створює простір для життя. Свято встановлено Указом Президента України від 17.06.1995 № 456/95, що стало визнанням особливої ролі архітектури у розвитку держави, збереженні історико-культурної спадщини та формуванні сучасного середовища. Зауважено, що в умовах повномасштабної війни архітектура стала одним із ключових чинників майбутньої відбудови України. Йдеться не лише про відновлення зруйнованих будівель, а про створення нової якості життя, сучасних міст і громад, що поєднуюватимуть безпеку, функціональність, енергоефективність та повагу до історичної спадщини. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391804>

39. **Довгаленко С. Світ готовий купувати українські оборонні рішення. Чи готова до цього Україна?** [Електронний ресурс] / Світлана Довгаленко // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано потенційну спроможність українського оборонно-промислового комплексу (ОПК), встановлено її суттєве перевищення внутрішнього попиту та обґрунтовано необхідність розвитку експорту як умови збереження виробничих потужностей і інновацій. Досліджено формування української defense-tech екосистеми та проаналізовано її інтеграцію з міжнародними партнерами в умовах зростання глобального ринку озброєнь і змін характеру сучасної війни. Виявлено та проаналізовано ключові бар'єри експортної діяльності, зокрема складність дозвільних процедур, багаторівневість погоджень і недостатню прозорість ухвалення рішень. Обґрунтовано потребу у створенні передбачуваної державної політики та спрощених механізмів експорту для забезпечення конкурентоспроможності українських виробників на світовому ринку. Текст: <https://zn.ua/ukr/reforms/svit-hotovij-kupuvati-ukrajinski-oboronni-rishennja-chi-hotova-do-tsoho-ukrajina.html>

40. **Доротич М. «Надія» — символ віри у світле майбутнє і відновлення після травм війни** [Електронний ресурс] / М. Доротич // Високий замок. – 2026. – 6 лип. – Електрон. дані. Йдеться про те, що

захисники, які отримують реабілітацію у львівському реабілітаційному центрі «Незламні», втілили у життя давній задум — власноруч збудували човен і вперше спустили його на воду у Яворівському морі. Судно отримало символічну назву «Надія». Вказано, що під час майстрування важкопоранені воїни настільки були захоплені роботою, що не відчували жодного дискомфорту від травм, які отримали під час служби на передовій. Руслан Кухта, 34-річний ветеран, який понад два роки воював на сході України та отримав важке поранення ноги, був головним натхненником звести човен власними руками. Згодом ідею підтримали й інші побратими. «Створювали цей проєкт для того, щоб хлопці не сиділи в палатах, а могли долучитися до спільної справи і відчувати дух побратимства, — розповів Р. Кухта для „ВЗ“.

— Човен отримала назву „Надія“ — символ віри у світле майбутнє, у відновлення після травм і можливість знайти себе в нових життєвих реаліях». Текст: <https://wz.lviv.ua/news/554828-zakhysnyky-zbuduvaly-choven>

41. **Дуніна А. Азовське море стало новим фронтом: як удари по танкерах РФ змінюють правила війни** [Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 10 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що українські дрони завдали рекордного удару по російській морській логістиці — 35 суден "тіньового флоту" знищено за 96 годин, дефіцит палива зростає, Крим на межі колапсу. Однак експерти попереджають: це не кінець. Високі ціни на нафту, індійський бензин та інформаційний вакуум у Кремлі роблять ситуацію набагато складнішою, ніж здається. Розглянуто, що чекає на РФ взимку і чому атаки на танкери не вирішують головну проблему. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/760520-udari-zsu-po-tankeram-rf-v-azovskomu-mori-yak-ataki-na-tinoviy-flot-vplinut-na-rf>

42. **Дуніна А. Європа без США, Україна без НАТО: чому Білий дім призупинив найгучніше рішення Трампа** [Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. — 2026. — 3 лип. — Електрон. дані. За повідомленням «The Wall Street Journal», адміністрація Президента США Д. Трампа розколота: одна частина хоче вивести війська з Європи, інша —

блокує ці кроки. Тим часом Європа скоротила оборонні замовлення для американського військово-промислового комплексу (ВПК) на 300 млрд доларів і готується до захисту власної безпеки. Розглянуто, що це означає для України і чому все вирішиться після виборів до Конгресу. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/759748-ssha-mozhut-skorotiti-chiselnist-viysk-u-yevropi-shcho-ce-oznachaye-dlya-ukrajini-ta-nato>

43. **Дуніна А. Україну визнали не прохачем, а силою: що змінив саміт НАТО в Анкарі** [Електронний ресурс] / Алла Дуніна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що за підсумками саміту НАТО в Анкарі союзники підтвердили єдність Альянсу, прихильність до ст. 5 та довгострокову підтримку України. У підсумковій декларації Україна названа учасником, що сприяє трансатлантичній безпеці. Країни НАТО зобов'язалися у 2026 р. надати Києву 70 млрд євро військової допомоги, озброєння та підготовки, а у 2027 р.- зберегти підтримку щонайменше на тому ж рівні. Крім того, у кулуарах саміту вдалося домовитися про ліцензію на виробництво ракет для системи "Patriot" для України. Союзники також оголосили про нові оборонні закупівлі на суму 50 млрд доларів, розширення виробництва озброєння та модернізацію Альянсу — зокрема, посилення протиповітряної оборони (ППО), розвиток безпілотників, штучного інтелекту (ШІ), кібер- та космічних можливостей. Розглянуто, що насправді означають підсумки саміту НАТО для України, наскільки реалістичними є нові зобов'язання союзників і чи може ліцензія на ракети для "Patriot" змінити ситуацію з ППО.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/760374-pidsumki-samitu-nato-v-ankari-shcho-otrimala-ukrajina-70-mlrd-yevro-ta-raketi-patriot>

44. **Євгенія Кравчук: Українська делегація на ПА ОБСЄ закликає партнерів посилити підтримку нашої держави** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 лип. [№ 634]. – Електрон. дані. *Як розповіла народна депутатка України від фракції політичної партії «Слуга Народу», заступниця голови*

парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, членкиня постійної делегації у ПАРЕ Євгенія Кравчук, на всіх зустрічах у межах 33-ої щорічної сесії Парламентської асамблеї ОБСЄ українська делегація порушує питання підтримки України, адже РФ не припиняє війну, атакуючи й убиваючи мирних людей. Вона зауважила, що у цій ситуації потрібні не лише засудження та резолюції, а й конкретні кроки від урядів держав-партнерів. Політикиня додала, що окремо порушується питання про роль медіа та журналістів у тому, щоб світ не забував про розв'язану РФ війну, агресію та цивільні жертви. За словами народної обраниці, додатково з нідерландськими партнерами обговорили тему створення Спецтрибуналу. «Це дуже важливо в контексті роботи Ради Європи. Офіційно є підтвердження від голландської сторони про те, що вони розмістять у себе всі етапи Трибуналу й уже обране місце, де цей Трибунал буде розміщений», – підсумувала парламентарій. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391885>

45. **Європейські колеги зацікавлені не лише допомагати, а й вчитися на досвіді українських посадовців** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 лип. [№ 634]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко здійснив робочий візит до Австрії, де провів зустріч із Надзвичайним і Повноважним Послом України в Республіці Австрія Василем Химинцем. Сторони обговорили питання підтримки українців за кордоном, а також подальші кроки для досягнення справедливого миру в Україні, зміцнення європейської солідарності та поглиблення співпраці. «Ми тримаємо у фокусі міжнародної уваги українські питання, адже щодня триває боротьба за нашу свободу — ми захищаємо не тільки свої кордони, а і європейську безпеку. Посольство працює, щоб голос України в Австрії звучав упевнено, а права наших людей були надійно захищені», — заявив О. Корнієнко. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391881>

46. **Єгор Чернєв: Саміт НАТО в Анкарі став поворотною точкою в цій війні, на стратегічному рівні це наша абсолютна перемога** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 9 лип. [№ 635]. – Електрон. дані. *Як заявив народний депутат від партії «Слуга Народу», заступник голови парламентського Комітету з питань нацбезпеки, оборони та розвідки, голова постійної делегації України в ПА НАТО Єгор Чернєв, на саміті НАТО в Анкарі Захід нарешті повірив у власні сили, а наші партнери поводитися справді сильно і впевнено. РФ визнано довгостроковою загрозою, а Україні виділено 140 млрд євро на 2026 - 2027 рр.. Він зауважив, що цей саміт Альянсу став поворотною точкою у російсько-українській війні, і на стратегічному рівні це наша абсолютна перемога. За його словами, саміт в Анкарі фактично став ультиматумом РФ. «Або Кремль завершує війну, або на нього чекає лише посилення тиску та ескалація. Україна ж, навпаки, суттєво посилила свої позиції. Нас визнано донором безпеки у регіоні, вагомим регіональним гравцем. Нам нададуть ліцензії на виробництво ракет до систем Patriot, що у післявоєнний період стане фактором стримування для тих, хто подумав зламати нас із повітря», - наголосив народний депутат. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391896>*

47. **Єлісєєв К. ЄС оцінив Україну: що показав брюссельський «рентген»** [Електронний ресурс] / Костянтин Єлісєєв // Дзеркало тижня. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Проаналізовано основні положення резолюції Європейського парламенту щодо прогресу України на шляху до членства в ЄС за 2025 рік. Висвітлено значення демократичних реформ, верховенства права, незалежності антикорупційних інституцій та внутрішньої політичної єдності як ключових умов європейської інтеграції України. Розглянуто вплив українсько-польських історичних суперечностей на процес вступу до ЄС та наголошено на необхідності збереження стратегічного партнерства між державами. Обґрунтовано, що досягнення сталого миру, зміцнення демократичних інститутів і продовження реформ є*

визначальними чинниками успішного просування України до членства в Європейському Союзі. Текст: <https://zn.ua/ukr/europe/jes-otsiniv-ukrajinu-shcho-pokazav-brjusselskij-rentnen.html>

48. **Житлові ваучери для ВПО та іпотека: Комітет з питань правової політики підтримав законопроект № 15335** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 9 лип. [№ 635]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 8 липня відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правової політики, на якому було розглянуто проект Закону щодо нерухомого майна, придбаного в іпотеку (реєстр. № 15335). Законопроект передбачає зміни до законів України «Про іпотеку», «Про державну реєстрацію речових прав на нерухоме майно та їх обтяжень» та «Про нотаріат». Також проект акта пропонує дозволити використовувати як заставу (іпотеку) житло, яке внутрішньо переміщені особи (ВПО) купують або будують із використанням житлового ваучера та кредиту в межах державної програми (відповідно до Порядку Кабінету Міністрів України (КМ України) № 1176). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391889>*

49. **Забезпечити стабільність та мінімізувати дефіцит** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 1 лип. [№ 137]. – Електрон. дані. *Зазначено, що Перший віцепрем'єр-міністр — міністр енергетики Денис Шмигаль доручив профільним службам і підприємствам енергетичного сектора забезпечити стабільне проходження пікових періодів споживання та мінімізації дефіциту електроенергії. «Через аномальну спеку, що накрила Європу, енергетична система України відчуває особливе навантаження», — зазначив очільник Міненерго. «Енергетики роблять усе можливе, щоб забезпечити стабільність енергосистеми. Але наскільки ситуація буде критичною — залежить від кожного з нас. Пам'ятаймо, що розумне споживання електроенергії в пікові години (17:00—22:00) — важливий внесок кожного в забезпечення надійного електропостачання», — наголосив Д.*

Шмигаль. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/zabezpechiti-stabilnist-ta-minimizuvati-deficit/>

50. **Захист українського неба посилять шведські винищувачі** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 2 лип. [№ 138]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Президент України Володимир Зеленський провів зустріч із міністром оборони Швеції Полом Йонсоном, під час якої країни уклали угоду про закупівлю 16 винищувачів «Gripen E». У присутності глави держави та міністрів оборони України й Швеції документ підписали заступник міністра оборони Сергій Боев і генеральний директор Адміністрації оборонних матеріалів Швеції Мікаель Гранхольм. Зауважено, що постачання літаків «Gripen E» розпочнеться на початку 2029 р. Закупівлю буде профінансовано коштом кредиту Євросоюзу та за підтримки Великої Британії, одного з наших стратегічних партнерів. Згідно з угодою, Україна також отримає обладнання для літаків і технічну допомогу в питанні логістики. У Швеції вже триває навчання українських пілотів і технічного персоналу. Глава держави подякував шведській стороні за реалізацію домовленостей щодо постачання винищувачів «Gripen», яких було досягнуто під час його зустрічі з Прем'єр-міністром Швеції Ульфом Крістерссоном у травні. В. Зеленський наголосив, що угода щодо «Gripen» посилить українську армію та наші спроможності в небі. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/zahist-ukrayinskogo-neba-posilyat-shvedski-vinishu/>

51. **Зелді Р. Проблеми війська не зводяться до розміру виплат** [Електронний ресурс] / Роберт Зелді // Дзеркало тижня. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано ключові проблеми військової служби в Україні, які залишаються невирішеними попри реформування системи контрактів і грошового забезпечення. Висвітлено питання житлового забезпечення військовослужбовців, необхідності самостійного фінансування значної частини побутових і службових потреб підрозділів, а також функціонування так званих «ротних кас». Розглянуто проблему ротації особового складу та

наголошено на важливості повноцінного фізичного, психологічного й соціального відновлення військових після виконання бойових завдань. Зроблено висновок, що ефективна військова реформа потребує комплексного підходу, який охоплюватиме не лише оплату праці та строки служби, а й належне забезпечення, житлові умови, підтримку сімей та прогнозовану модель проходження служби. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/problemi-vijska-ne-zvodjatsja-do-rozmiru-viplat.html>

**52. Знає І. Російська атака пошкодила київський зоопарк: постраждали тварини та зимовий сад** [Електронний ресурс] / Ірина Знає // Дзеркало тижня. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про наслідки масованої російської повітряної атаки на Київ у ніч на 02.07.2026 для об'єктів природоохоронної та культурно-просвітницької інфраструктури. Описано пошкодження, завдані Київському зоопарку внаслідок вибухової хвилі, зокрема будівлям відділів приматів і птахів, акватераріуму, зимовому саду та іншим об'єктам комплексу. Проаналізовано вплив атаки на тварин, які зазнали травм від уламків скла та конструкцій, а також заходи, вжиті працівниками закладу для надання їм необхідної допомоги. Наголошено на важливості оперативної ліквідації наслідків обстрілів для забезпечення безпеки тварин і відновлення функціонування установи. Зроблено висновок, що російські атаки створюють додаткові загрози не лише для населення та критичної інфраструктури, а й для природоохоронних об'єктів, тваринного світу та екологічної безпеки України.* Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/rosijska-ataka-poshkodila-kijivskij-zoopark-postrazhdali-tvarini-ta-zimovij-sad.html>

**53. Іжак О. НАТО 3.0: що саміт в Анкарі змінив для України** [Електронний ресурс] / Олексій Іжак // Дзеркало тижня. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Проаналізовано підсумки саміту НАТО в Анкарі та їхнє значення для України й євроатлантичної безпеки. Розглянуто ключові рішення Альянсу щодо збільшення оборонних витрат, розвитку військово-промислових спроможностей і надання Україні військової допомоги обсягом 70 млрд євро у 2026 р. Висвітлено трансформацію НАТО в умовах нових геополітичних*

викликів, посилення ролі європейських союзників і збереження стратегічного значення США для системи колективної безпеки. Обґрунтовано, що Україна поступово стає важливим елементом оборонної архітектури Альянсу, хоча питання її членства залишається невирішеним. Текст:

<https://zn.ua/ukr/WORLD/nato-30-shcho-samit-v-ankari-zminiv-dlja-ukrajini.html>

54. Катеринич П. Троянський кінь «м'якої сили»: як за фасадом мовних курсів і стипендій ховаються іноземні розвідки (та чи можна це контролювати) [Електронний ресурс] / Петро Катеринич // Дзеркало тижня. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. Досліджено феномен «м'якої сили» як інструменту зовнішньополітичного впливу держав через культуру, освіту, мовні програми та гуманітарні ініціативи. Проаналізовано діяльність культурно-освітніх інституцій таких країн, як РФ, Угорщина, Китай, Туреччина та Польща, а також розглянуто особливості їхньої присутності в Україні. Визначено критерії розмежування легітимної культурної дипломатії та прихованих механізмів політичного впливу. Особливу увагу приділено російській моделі використання культурних і гуманітарних інструментів для просування державних інтересів та формування лояльності за кордоном. Проаналізовано ризики, пов'язані з функціонуванням паралельних освітніх, культурних і громадських структур, які можуть створювати сприятливе середовище для реалізації іноземного впливу. Окреслено сучасний стан української політики у сфері протидії зовнішньому впливу та розвитку власної культурної дипломатії. Наголошено на необхідності підвищення прозорості фінансування іноземних культурних й освітніх проєктів, удосконалення механізмів моніторингу та зміцнення спроможності України до просування власної культури й національних інтересів у міжнародному просторі. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/trojanskij-kin-mjakoji-sili-jak-za-fasadam-movnikh-kursiv-i-stipendij-khovajutsja-inozemni-rozvidki-ta-chi-mozhna-tse-kontroljuvati.html>

55. Катишев К. Генштаб: На фронті новий найгарячіший напрямок [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net :

[вебсайт]. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на 16:00 1590-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що від початку доби російські загарбники здійснили 85 атак на позиції української армії. Найбільш активно ворог атакував на Слов'янському напрямку, де українські захисники зупинили 22 штурми армії РФ. На Покровському та Гуляйпільському напрямках зафіксовано по 19 атак ворога, на Південно-Слобожанському – 11.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891113-henshtab-na-fronti-novyj-naihariachishyi-napriamok>

56. **Катишев К. Генштаб: Росія концентрує атаки на трьох напрямках** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на 16:00 1594-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що від початку доби зафіксовано 69 бойових зіткнень. На Покровському та Костянтинівському напрямках українські захисники зупинили по 17 атак армії РФ, на Слов'янському – 14, на Гуляйпільському – 6. На Куп'янському, Краматорському, Оріхівському та Придніпровському напрямках наступальних дій противника на вказаний час не зафіксовано.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892079-henshtab-rosiia-kontsentruie-ataky-na-trokh-napriamkakh>

57. **Катишев К. ЄС погодив відкриття шостого кластера для України** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив віцепрем'єр-міністр із питань європейської та євроатлантичної інтеграції Тарас Качка у соцмережі «X», послы держав-членів ЄС на засіданні у Брюсселі погодилися відкрити шостий кластер (Зовнішні відносини) у переговорах про вступ України в ЄС. За словами посадовця, цей кластер має особливе значення в нинішньому глобальному безпековому середовищі. Спільна політика безпеки й*

оборони, торгівля, гуманітарна допомога та співробітництво у сфері розвитку наближають Україну до Спільної зовнішньої політики та політики безпеки ЄС. Тепер Україна чекає на формальне рішення 14 липня. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893279-yes-pohodyv-vidkryttia-shostoho-klastera-dlia-ukrainy>

58. **Катишев К. Названо кількість уражених цілей в РФ за пів року** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Головнокомандувач ЗСУ генерал Олександр Сирський у Телеграм, за шість місяців 2026 р. засобами Deep Strike уражено 697 цілей на території РФ. Прямі та непрямі економічні збитки, завдані ворогу, оцінюються щонайменше в 6,1 млрд доларів. За словами Головнокомандувача, кампанія Middle Strike також демонструє високу ефективність: за вказаний період уражено 7028 об'єктів противника. Крім того, за підсумками першого півріччя артилерія Сил оборони виконала понад 456 тис. вогневих завдань, ракетні війська завдали понад 1140 ударів, авіація Повітряних сил – понад 1100, а підрозділи підтримки – близько 1400 ударів.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893168-nazvano-killist-urazhenykh-tsilei-v-rf-za-piv-roku>

59. **Катишев К. Рада ухвалила закон про національний пантеон** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила за основу та в цілому законопроект № 15360 про Український національний пантеон. Згідно з документом, його планують розмістити у Києві, він перебуватиме у державній власності і не зможе бути приватизований або переданий в оренду. Будівництво пантеону організує держава, а проєкт обиратимуть на відкритому конкурсі – міжнародному або всеукраїнському. Закон визначає, кого можуть поховати або перепоховати у пантеоні. Це видатні державні діячі, президенти України, військові керівники різних періодів української історії та інші особи, які зробили особливий внесок у розвиток держави та нації. Для ухвалення рішень щодо поховання або*

перепоховання таких осіб буде створено спеціальну комісію, яка залучатиме до роботи істориків, науковців, представників органів влади та інших фахівців. Документ також визначає випадки, коли може проводитися перепоховання, зокрема якщо останки видатної особи перебувають за кордоном тощо. На рішення ВР України вже відреагував Президент Володимир Зеленський, оприлюднивши у Телеграм відповідну заяву. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890730-rada-ukhvalyla-zakon-pro-natsionalnyi-panteon>

60. **Катишев К. Сибіга підвів підсумки візиту до Японії** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Наведено тези допису у Фейсбук міністра закордонних справ Андрія Сибіги, щодо дипломатичного турне країнами Азії, ключовим етапом якого став дводенний візит до Токіо. Як повідомив топпосадовець у Токіо відбулось 18 зустрічей із конкретними результатами. Ключові три підсумки візиту: Японія долучиться до відновлення Києво-Печерської лаври після російського удару; виділить до 500 тис. доларів на стипендіальну програму для посилення українських інституцій; розгляне українські пропозиції щодо нового рівня безпекового партнерства. Він також нагадав, що Японія допомогла Україні на понад 20 млрд доларів із 2022 р. щодо фінансової, гуманітарної, медичної, освітньої та енергетичної підтримки. Японське обладнання допомагає українцям проходити воєнні зими, починаючи з зими 2022 - 2023 рр. і до зими 2025 - 2026, яка була найтяжчою в історії нашої держави. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891328-sybiha-pidviv-pidsumky-vizytu-do-yaponii>

61. **Катишев К. Україна залучила \$444 млн для розвитку медичної системи** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Вказано, що на Конференції з питань відновлення України «URC2026» Міністерство охорони здоров'я (МОЗ) і Світовий банк підписали угоду щодо 444 млн доларів додаткового фінансування програми «Трансформація охорони

здоров'я шляхом реформи та інвестицій в ефективність» (THRIVE). Відтепер загальний обсяг програми складатиме майже 900 млн доларів. Фінансування здійснюється за підтримки міжнародних партнерів, насамперед уряду Японії, внесок якої становить понад три чверті від загального фінансування. Як повідомили в МОЗ, ці кошти дозволять продовжити ключові реформи у сфері охорони здоров'я, підвищити ефективність використання державних ресурсів і розширити доступ українців до якісних медичних послуг. За ці кошти в Україні мають удосконалювати програму медичних гарантій, розвивати стратегічні закупівлі, підвищувати ефективність використання державних ресурсів і посилювати спроможність лікарень. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891367-ukraina-zaluchyla-444-mln-dlia-rozvytku-medychnoi-systemy>

62. **Катишев К. Україна збільшить виробництво уранової руди** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. Як повідомив перший віцепрем'єр-міністр енергетики Денис Шмигаль в Телеграм, Кабінет Міністрів України (КМ України) ухвалив рішення про надання 555 млн грн позики на модернізацію Державному підприємству «Східний гірничо-збагачувальний комбінат» (СхідГЗК), розташованому у м. Жовті Води Дніпропетровської області. За його словами, «Енергоатом» надасть СхідГЗК поворотну фінансову допомогу до кінця 2027 р.: кошти дозволять підприємству збільшити видобуток уранової руди й обсяги виробництва ураново-оксидного концентрату; підприємство вже розробило план розвитку. Посадовець пообіцяв підвищення зарплат гірникам і наголосив, що ці рішення разом із ухваленням законопроекту щодо корпоратизації СхідГЗК допоможуть вивести його зі скрутного фінансового становища та перетворити на успішне підприємство – частину вертикально інтегрованого холдингу, що контролюватиме увесь технологічний цикл: від видобутку та виробництва уранового концентрату до генерації електроенергії. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/business/economics/4892843-ukraina-zbilshyt-vyrobnytstvo-uranovoi-rudy>

63. **Катишев К. Україна і Естонія підписали дроніву угоду** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 6 лип. — Електрон. дані. *Як повідомив Президент України Володимир Зеленський у Фейсбук, вони з Прем'єр-міністром Естонії Крістеном Міхалом підписали двосторонню угоду про співпрацю у сфері безпілотних технологій («Drone Deal») на полях саміту НАТО в Анкарі. За словами українського лідера, ця угода – не лише шлях до швидшої співпраці між країнами, а й крок і сигнал довіри, адже «ми укладаємо таку угоду з дуже близьким другом, і це має величезне значення». Президент уточнив, що на території обох країн розвиватиметься спільне військове виробництво, зокрема важливих засобів захисту неба, та подякував Естонії за допомогу – військову та гуманітарну, і за кроки, спрямовані на постійну підтримку України на шляху до ЄС і НАТО.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892393-ukraina-i-estoniia-pidpysaly-dronovu-uhodu>

64. **Катишев К. Україна отримала \$600 млн від Світового банку** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністр Юлія Свириденко в Телеграм, від Міжнародного банку реконструкції та розвитку в межах спільного зі Світовим банком проєкту «SPIRIT» до державного бюджету України надійшло майже \$600 млн для фінансування соціальних виплат для понад 1 млн найбільш вразливих категорій українців. За її словами, фінансування включає \$300 млн за підтримки японських гарантій, \$298,75 млн за підтримки двосторонніх гарантій уряду Великої Британії. Очільниця уряду зазначила, що фінансування покриватиме 18 видів соціальних виплат: допомогу сім'ям із дітьми, дітям із тяжкими захворюваннями, дітям-сиротам, які перебувають у дитячих будинках сімейного типу та прийомних сім'ях, особам із інвалідністю, багатодітним родинам, оплату послуги «муніципальна няня», допомогу по догляду за дитиною до досягнення нею*

однорічного віку, програму «єЯсла» й інші програми соціальної підтримки, що фінансуються з державного бюджету та не пов'язані з військовими цілями.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/financial/4890719-ukraina-otrymala-600-mln-vid-svitovoho-banku>

65. **Катишев К. Уражено три пункти управління армії РФ – Генштаб** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 4 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1592-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1591-шу, добу зафіксовано 268 бойових зіткнень. На Костянтинівському напрямку українські захисники зупинили 27 атак армії РФ, на Слов'янському – 26, на Покровському – 22. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили три пункти управління, дев'ять районів зосередження живої сили, шість артилерійських засобів і п'ять пунктів управління БпЛА противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891583-urazhenno-try-punkty-upravlinnia-armii-rf-henshtab>

66. **Качуровська О. НАТО розпався на два блоки у видатках на оборону – ЗМІ** [Електронний ресурс] / Олена Качуровська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *За повідомленням «Reuters», у НАТО сформувалися два табори: країни, які змогли збільшити витрати на оборону, і ті, хто мають із цим складнощі, або просто тягнуть час. Це питання, як і виділення Україні військової допомоги на \$70 млрд, будуть обговорювати на саміті альянсу, що стартує 07.07.2026. Видання нагадало, що рік тому під тиском Президента США Дональда Трампа, вимогу якого підтримав Генеральний секретар Альянсу Марк Рютте, країни НАТО домовилися збільшити вкладення до 5 % ВВП до 2035 р. Відтоді Німеччина, країни Північної та Східної Європи знайшли можливості для нарощування витрат; а низка інших європейських держав (Британія, Франція, Італія) зазнають складнощів або не поспішають у цьому питанні. Водночас, за*

повідомленням «The Washington Post», незважаючи на ці складнощі, країни НАТО планують оголосити в Анкарі про надання Україні \$70 млрд у 2026 - 2027 рр. Ця сума включає надані раніше зобов'язання. США не братимуть участі у фінансуванні; при цьому вони, на відміну від минулорічного саміту в Гаазі, не заперечують висловлювання підтримки Україні в спільному комюніке. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4892193-nato-rozpavsia-na-dva-bloky-u-vydatkakh-na-oboronu-zmi>

**67. Комітет з питань екологічної політики та природокористування рекомендує Верховній Раді прийняти два євроінтеграційні Закони** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 29 червня відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань екологічної політики та природокористування, що проходило в режимі відеоконференції. Відповідно до ч. 5 ст. 44 Закону України “Про комітети ВР України” Комітет переглянув свій висновок від 30.03.2026 на законопроект про внесення змін до деяких законів України щодо удосконалення норм законодавства у сфері питного водопостачання та водовідведення (реєстр. № 13578), підготовлений до розгляду у другому читанні. Законопроект покликаний привести законодавство у сфері централізованого питного водопостачання та водовідведення у відповідність до вимог Європейського Союзу (ЄС). Це передбачено Угодою про асоціацію між Україною та ЄС, Європейським співтовариством з атомної енергії і їхніми державами-членами. Також проект Закону удосконалює окремі положення законодавства у відповідній сфері. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391793>

**68. Комітет заслухав Звіт Державного бюро розслідувань про діяльність за 2025 рік** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 1 липня на позачерговому засіданні Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності було заслухано Звіт

Державного бюро розслідувань про діяльність за 2025 р. Звіт представив Директор ДБР Сухачов Олексій Олександрович. У Звіті, зокрема, йдеться про ключові пріоритети роботи ДБР: протидія та розслідування злочинів проти основ національної безпеки, забезпечення правопорядку у військовій сфері; протидія катуванням та іншим проявам неналежного поводження під час виконання своїх повноважень працівниками правоохоронних органів; протидія організованій злочинності; боротьба з корупцією та протидія зловживанням у будь-яких сферах життєдіяльності держави відповідно до підслідності ДБР; розслідування злочинів, вчинених військовими. Також у Звіті йдеться про взаємодію ДБР з державними інституціями, міжнародне співробітництво, алгоритм повернення осіб із СЗЧ, розслідування злочинів у сфері мобілізації, розвиток ДБР і пропозиції щодо вдосконалення законодавства. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391836>

69. **Комітет підтримує запровадження в Україні нової державної нагороди – ордена Європи** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Зазначено, що 30 червня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування підтримав проєкт Закону України «Про внесення зміни до статті 7 Закону України «Про державні нагороди України»» (реєстр. № 15359). Законопроєкт подано Президентом України Володимиром Зеленським та визначено ним як невідкладний для позачергового розгляду ВР України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391808>

70. **Конюченко А. У Миколаєві працівники ТЦК 18 діб утримували мобілізованого чоловіка зі зламаними ребрами** [Електронний ресурс] / Анна Конюченко // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Йдеться про інцидент у Миколаєві, де працівники ТЦК та СП утримували чоловіка з травмами, отриманими під час мобілізаційних заходів. Встановлено, що на момент подій він уже мав статус чинного військовослужбовця, однак не був направлений до військової частини.

Проаналізовано пояснення представників ТЦК, які пов'язували утримання з очікуванням загоєння зламаних ребер, попри наявність документів про придатність до служби. Висвітлено позицію уповноваженого Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитра Лубінця щодо можливих порушень прав військовослужбовця. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/u-mikolajevi-pratsivniki-ttsk-18-dib-utrimovali-mobilizovanoho-cholovika-zi-zlamanimi-rebrami.html>

71. **Конюченко А. Удар "Фламінго" по заводу "Титан-Барикади": з'явилися супутникові фото наслідків** [Електронний ресурс] / Анна Конюченко // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Розглянуто інформацію про удар українських ракет FP-5 «Фламінго» по військовому підприємству «Титан-Барикади» у Волгограді. Проаналізовано дані супутникових знімків щодо наслідків ураження об'єкта та масштабу пошкоджень. Вказано, що на підприємстві виготовлялися елементи пускових установок для російських ракетних комплексів «Тополь-М», «Ярс» та «Іскандер-М». Окреслено його належність до структури оборонно-промислових підприємств РФ, пов'язаних із «Роскосмосом» та «Московським інститутом теплотехніки». Текст: <https://zn.ua/ukr/war/udar-flaminho-po-zavodu-titan-barikadi-zjavilisja-suputnikovi-foto-naslidkiv-.html>

72. **Корсунський С. Війна після миру: до чого Україна має готуватися вже сьогодні** [Електронний ресурс] / Сергій Корсунський // Дзеркало тижня. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. Розглянуто трансформацію характеру воєнних конфліктів у контексті розвитку цифрових технологій, штучного інтелекту (ШІ), кіберзброї та автономних бойових систем. Проаналізовано можливі сценарії війн майбутнього, їхній вплив на державний суверенітет, систему безпеки та моделі військового управління. Вказано на виклики глобальної стратегічної невизначеності, кризи міжнародного порядку та необхідність формування нових підходів до державного планування й національної стійкості. Наголошено на важливості стратегічного мислення, розвитку інституцій та вироблення

довгострокового бачення майбутнього України в умовах світових змін. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/vijna-pislja-miru-do-choho-ukrajina-maje-hotuvatisja-vzhe-sohodni.html>

73. **Кравченко А. Мета — розкол між Україною і Польщею: ФСБ РФ готує спецоперацію** [Електронний ресурс] / Артем Кравченко // Fakty.ua : [вебсайт]. — 2026. — 4 лип. — Електрон. дані. *Зазначено, що в РФ назначили директора ФСБ О. Бортнікова відповідати за інформаційні операції, які націлені на розкол між Польщею та Україною. Як повідомив керівник Центру протидії дезінформації (ЦПД) О. Коваленко, в російській спецслужбі на 5 липня планують оприлюднити сфальсифіковані документи щодо подій Другої світової війни, а саме — Волинської трагедії, а російські державні медіа мають розповсюдити цю інформацію. Вказано, що Волинська трагедія (у польській історіографії — Волинська різанина) — це період обопільних етнічних чисток українського та польського населення, що відбувалися у 1943 – 1944 рр. під час Другої світової війни на території Волині та Східної Галичини. Ця сторінка історії залишається однією з найбільш чітких у відносинах між двома народами, вимагаючи подальшого дослідження, ексгумацій та взаємного прощення.* Текст: <https://fakty.ua/474644-cel-raskol-mezhdu-ukrainoj-i-polshej-fsb-rf-gotovit-specoperaciyu>

74. **Краснолуцька О. В Україні створять нову бригаду ВМС** [Електронний ресурс] / Олеся Краснолуцька // Korrespondent.net : [вебсайт]. — 2026. — 4 лип. — Електрон. дані. *Як заявив Президент України Володимир Зеленський під час зустрічі з військовими моряками в Одесі напередодні Дня Військово-Морських сил ЗСУ, у складі ВМС створять нову бригаду протимінних кораблів, яка працюватиме в морі та за потреби допомагатиме міжнародним партнерам гарантувати безпеку. Глава держави підкреслив, що створення такого підрозділу базуватиметься на вже здобутих практичних навичках українських бійців і у цьому перевага України перед багатьма країнами в Європі: «Ми можемо наш український досвід, фаховість, військову експертизу зробити основою нових гарантій безпеки для тих, хто*

допомагав і допомагає нам». Крім формування протимінної бригади, Президент підписав указ про створення Військово-морської академії в Одесі. Він зазначив, що така потреба існує, а українські моряки мають унікальний практичний досвід, який необхідно передати новому поколінню. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891688-v-ukraini-stvoriat-novu-bryhadu-vms>

75. **Краснолуцька О. Чому обстріли Києва стають дуже небезпечними** [Електронний ресурс] / Олеся Краснолуцька // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про наймасштабніший за час повномасштабної війни обстріл Києва 02.07.2026, внаслідок якого більше 20 людей загинули, а кількість поранених сягнула 86. Як зазначають аналітики видання «Defense Express», ворог оновив тактику масованих комбінованих ударів по українській столиці та ввів певний двотижневий цикл, необхідний для підготовки таких атак. Акцентовано на низькому відсотку збиття саме балістичних ракет під час цієї атаки – 16,7 %. Причиною цього аналітики вважають брак ракет до ЗРК «Patriot», який уже став критичним. Виокремлено три ключові особливості обстрілу столиці: масове застосування реактивних дронів у безпрецедентній кількості; поєднання ракет «С-400» із балістичними «Іскандерами» в одному залпі; синхронна атака гіперзвуковими ракетами «Циркон» одночасно з пусками балістичних «Іскандерів» у середині основної хвилі обстрілу. Саме тому, за твердженням військових, ефективно протидіяти таким атакам украй складно.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/kyiv/4891045-chomu-obstrily-kyieva-stauit-duzhe-nebezpechnymy>

76. **Купновицька У. Трамп "передає" Patriot Україні: скільки часу потрібно й чому експерти не поспішають радіти** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Як заявив Президент США Дональд Трамп 08.07.2026 під час пресконференції з Президентом України Володимиром Зеленським на полях саміту НАТО в Анкарі, Вашингтон готовий надати Україні ліцензію на виробництво ракет*

для систем «Patriot». Ця заява звучить як прорив, але військові експерти радять не поспішати з оптимізмом. За їхніми оцінками, запуск такого виробництва може зайняти від пів року до року, вимагатиме захищеного майданчика, дорогих компонентів і не вирішить проблему російської балістики швидко. Ба більше, за гучною обіцянкою США може ховатися не лише допомога Україні, а й спроба перекласти відповідальність за дефіцит ракет на Київ. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/760268-licenziya-na-patriot-dlya-ukrajini-skilki-chekati-na-vlasni-raketi-i-v-chomu-rizik-zayavi-trampa>

77. **Куюн С. Атаки на АЗС: Росія б'є вже за 200 км від лінії фронту** [Електронний ресурс] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Вивчено вплив російських атак на паливну інфраструктуру України та проаналізовано нові загрози для забезпечення населення й економіки нафтопродуктами. Висвітлено тенденцію до системних ударів по автозаправних станціях у прифронтових і віддалених від лінії фронту регіонах, що призводить до пошкодження або зупинення роботи об'єктів паливної інфраструктури. Розглянуто основні засоби захисту автозаправних комплексів від атак безпілотних літальних апаратів, а також проблеми забезпечення належного рівня безпеки персоналу й клієнтів. Проаналізовано ризики, пов'язані зі створенням мінімальних запасів нафти і нафтопродуктів в умовах війни, та перспективи розвитку підземного зберігання пального. Окреслено труднощі логістичного забезпечення прифронтових територій, зокрема через загрози для бензовозів і обмеження використання пересувних автозаправних станцій. Зроблено висновок про необхідність посилення захисту паливної інфраструктури та координації дій держави, бізнесу й військових структур для забезпечення енергетичної стійкості країни в умовах воєнних загроз. Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/ataki-na-azs-rosija-bje-vzhe-za-200-km-vid-liniji-frontu.html>

78. **Лебедина О. У Росії заочно заарештували гумориста Семена Слепакова** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. –

2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про кримінальне переслідування російського гумориста та продюсера Семена Слепакова після внесення його до реєстру «іноземних агентів» у РФ. Висвітлено обставини завершення досудового розслідування, заочного висунення обвинувачення та обрання запобіжного заходу у вигляді тримання під вартою. Розглянуто підстави кримінального провадження, пов'язаного з нібито невиконанням вимог російського законодавства щодо осіб, визнаних «іноземними агентами». Зазначено, що раніше артиста неодноразово притягували до адміністративної відповідальності за порушення норм, які регулюють діяльність осіб із таким статусом.* Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/u-rosiji-zaочно-zaareshtuvali-humorista-semena-sljepakova.html>

79. **Липчанський М. Російський наступ став найповільнішим серед усіх воєн – CSIS** [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. *Наведено тези дослідження «Російська кров і скарби: Зростаючі витрати путінської війни», опублікованого 01.07.2026 аналітиками Центру стратегічних і міжнародних досліджень (CSIS), в якому проаналізовано бойові втрати РФ, низьку ефективність наступу її армії, скорочення територіального контролю РФ в Україні, а також успішність української кампанії з повітряного перехоплення, де масово використовуються безпілотники та ракети. Вказано, що РФ остаточно втратила військову ініціативу в Україні, а ціна війни для режиму російського диктатора В. Путіна продовжує зростати. З початку повномасштабного вторгнення у лютому 2022 р. до червня 2026 р. збройні сили РФ зазнали приблизно 1,4 млн бойових втрат (убитими, пораненими та зниклими безвісти), з яких від 400 тис. до 450 тис. – безповоротні втрати (загиблі). Наголошено на безпрецедентності цих втрат у порівнянні із загальними втратами всіх війн США після Другої світової та сукупними втратами СРСР і РФ за цей же період. Зазначено, що співвідношення втрат між РФ та Україною, яке більшу частину війни трималося на рівні 2:1 або 3:1, у 2026 р. зросло до 8:1 на користь України. За*

оцінками, понад 90 % російських втрат у так званих «зонах ураження» є наслідком роботи безпілотників, а не стрілецьких боїв. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/worldabus/4890939-rosiiskyi-nastup-stav-naipovilnishym-sered-usikh-voien-CSIS>

80. **Лиса А. Генштаб оприлюднив карту боїв** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1595-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1594-ту, добу зафіксовано 255 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 36 атак армії РФ, на Костянтинівському – 34, на Лиманському та Слов'янському – по 24. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили п'ять районів зосередження живої сили та вісім пунктів управління БпЛА противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892213-henshtab-opryluidnyv-kartu-boiv>

81. **Лиса А. Київ у десятці найгірших міст для життя** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Київ учетверте поспіль увійшов до десятки найменш комфортних для життя міст світу, посівши 166 місце зі 173 у рейтингу «Economist Intelligence Unit» (EIU). Столиця України отримала 45 балів зі 100, що на одну позицію гірше, ніж торік, коли Київ посідав 165 місце. Зазначено, що найнижчу оцінку українська столиця отримала за інфраструктуру – 27 балів; стабільність життя, що враховує ризики війни, громадянських конфліктів і рівень злочинності, оцінили у 40 балів; доступність та якість медичних послуг отримали – 42 бали, культурне середовище – 53, тоді як освіта – 75 балів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/city/kiev/4892282-kyiv-u-desiattsy-naihirshykh-mist-dlia-zhyttia>

82. **Лиса А. Удари вглиб Росії зросли на 1150 %** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон.

дані. Як зазначено на сторінці Сил безпілотних систем (СБС) у Facebook, у червні підрозділи ЗСУ суттєво збільшили інтенсивність ударів у глибокому тилу РФ. Загалом за місяць виконано понад 8,5 тис. бойових місій різного радіуса дії, тоді як кількість уражень в оперативній і стратегічній глибині противника зростає на 1150 % від початку року. Пріоритетними цілями залишаються підприємства ВПК, об'єкти паливно-енергетичного комплексу, логістична інфраструктура, склади пального та боєприпасів, військова техніка, пункти управління, а також жива сила противника. Окремим напрямком системної роботи залишається тимчасово окупований Крим.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891399-udary-vhlyb-rosii-zrosly-na-1150>

83. **Лиса А. Україна та Німеччина запустили платформу Додому** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Як повідомив під час презентації проєкту міністр соціальної політики, сім'ї та єдності Денис Улютін, відомство у співпраці з Німеччиною запустило цифрову платформу «Додому», яка має допомогти українцям за кордоном у підготовці до повернення в Україну. За його словами, платформа створена як єдиний цифровий простір, де зібрана вся потрібна інформація: від підготовки документів до пошуку житла, освітніх можливостей, сервісів і працевлаштування в Україні. Окремий розділ – «візитівки» громад, готових приймати людей у процесі реінтеграції: з даними про місцеві послуги, інфраструктуру та контакти. Також представлено інформацію про «Центри єдності» та організації «Мережі єдності за кордоном». Вказано, що платформа «Додому» створена в межах міжнародного проєкту YOUA «Формуємо нові шляхи, будуємо майбутнє України», що реалізується німецькою урядовою компанією «Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit» (GIZ) GmbH. Директорка проєкту YOUA Ханна Нікель зауважила, що платформа об'єднує людей, місцеві громади, а також державні установи та уряд. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891413-ukraina-ta-nimechchyna-zapustily-platformu-dodomu>

84. **Лісовська Е. Чи готова Україна до ще однієї воєнної зими: що показали перші місяці реалізації планів стійкості** [Електронний ресурс] / Еліна Лісовська // Дзеркало тижня. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. *Розглянуто стан реалізації комплексних планів стійкості регіонів України в контексті підготовки до опалювального сезону 2026/27 років. Проаналізовано основні напрями планів, зокрема захист критичної інфраструктури, розвиток розподіленої генерації, забезпечення резервного енергоживлення та водопостачання. Висвітлено перші результати впровадження заходів на державному, регіональному та місцевому рівнях. Розглянуто практичний досвід реалізації планів у Дніпрі, Дніпропетровській області, Івано-Франківську та Луцьку. Визначено ключові проблеми виконання програм стійкості, серед яких недостатнє фінансування, кадровий дефіцит, технологічні обмеження, регуляторні бар'єри та ризики, пов'язані з воєнними загрозами. Узагальнено оцінки представників органів влади та експертного середовища щодо перспектив підготовки енергетичної інфраструктури до зимового періоду. Зроблено висновок, що плани стійкості спрямовані на підвищення енергетичної безпеки громад і координацію дій держави та місцевого самоврядування, проте їхня ефективність значною мірою залежатиме від забезпечення належних фінансових, кадрових і організаційних ресурсів.* Текст: <https://zn.ua/ukr/energetics/chi-hotova-ukrajina-do-shche-odniji-vojennoji-zimi-shcho-pokazali-pershi-misjatsi-realizatsiji-planiv-stijkosti.html>

85. **Літвин І. Генштаб оновив дані про ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1593-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1592-гу, добу зафіксовано 295 бойових зіткнень. На*

Гуляйпільському напрямку українські захисники зупинили 38 атак армії РФ, на Покровському – 31, на Слов'янському – 25. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили сім пунктів управління та шість районів зосередження живої сили противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891747-henshtab-onovyv-dani-pro-sytuatsiui-na-fronti>

86. **Літвин І. МО України звернулося до 40 країн з проханням передати ракети Patriot** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. Вказано, що міністр оборони України Михайло Федоров звернувся з листами до майже 40 країн-партнерів із проханням невідкладно передати Україні ракети «Patriot» із наявних запасів уже цього місяця - в обмін на майбутні поставки, заcontractовані для України. А також із закликом зробити внески у механізми «PURL» і «JUMPSTART» – найшвидші та найнадійніші шляхи постачання цих ракет. Наголошено, що збиття балістики залишається ключовим викликом через нестачу ракет до систем «Patriot». Для їх забезпечення у квітні вперше Міністерство оборони України уклало рекордний контракт на сотні ракет «PAC-2» для «Patriot» за підтримки Німеччини. Їхні поставки розпочнуться протягом наступних років. Також уперше зроблено крок до закупівлі близько сотні ракет до «Patriot» на \$1 млрд за рахунок кредиту ЄС; цьогоріч також уперше Україна отримує ракети зі складів європейських партнерів. Завдяки впровадженню стандарту НАТО «After Action Review» уже вдалося більш ніж удвічі підвищити ефективність «Patriot» проти маневрених ракет «Іскандер». Але, як наголосили в Міноборони, цього недостатньо. Текст: <https://ua.korrespondent.net/tech/4891173-mo-ukrainy-zvernulosia-do-40-krain-z-prokhanniam-peredaty-rakety-Patriot>

87. **Літвин І. Сибіга роз'яснив рішення Нідерландів щодо повного розміщення Спецтрибуналу** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 5 лип. — Електрон. дані. Як повідомив

міністр закордонних справ України Андрій Сибіга, уряд Нідерландів ухвалив рішення розмістити на своїй території не лише підготовчі етапи, а й повноцінну операційну фазу Спеціального трибуналу щодо злочину агресії РФ проти України. За словами посадовця, наступний важливий крок – завершення партнерами внутрішньодержавних процедур, необхідних для набрання чинності Розширеною частковою угодою про Керівний комітет Спецтрибуналу. Міністр висловив сподівання, що Спецтрибунал якнайшвидше розпочне здійснення своєї юрисдикції та перейде до практичної роботи. Адже міцне підґрунтя для цього вже створене завдяки діяльності Міжнародного центру з переслідування за злочин агресії проти України (ІСПА), який працює на базі Євроюсту в межах підтримки діяльності Спільної слідчої групи. Він подякував уряду країни за цей важливий і принциповий крок, який на практиці означає, що Нідерланди разом із партнерами, які підтримали створення Спецтрибуналу, забезпечать умови для його становлення на території Нідерландів - від завершення підготовчої роботи до початку повноцінної діяльності. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/world/4891775-sybiha-roziasnyv-rishennia-niderlandiv-schodo-povnoho-rozmischennia-spetstrybunalu>

88. **Літвин І. Україна підписала Drone Deal із Данією** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Як повідомив Президент України Володимир Зеленський, разом із прем'єр-міністром Данії Метте Фредеріксен підписали угоду про співпрацю у сфері дронів – «Drone Deal» – уже дев'яту таку угоду для України. За словами українського лідера, саме з Данією починали співробітництво в Україні в межах данської моделі, тож справедливо, що тепер ця країна матиме доступ до українського експорту зброї, перевіреної війною. Він додав, що дедалі більше партнерів приєднується до цього формату, який відкриває більше можливостей для спільного оборонного виробництва, обміну експертизою, прозорості в експорті зброї. Президент також обговорив із прем'єр-міністеркою зміцнення української

протиповітряної оборони (ППО), роботу над європейською антибалістикою та наголосив на якнайшвидшому отриманні ракет для «Patriot» і спільному розвитку власних європейських можливостей для захисту від балістичних загроз. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892438-ukraina-pidpysala-Drone-Deal-iz-daniieui>

89. **Літонінський В. Гібридна загроза: РФ готує провокації проти Польщі** [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. Вказано, що останнім часом польські та західні посадовці дедалі частіше попереджають про суттєве зростання ризику російських провокацій на східному фланзі НАТО, основною ціллю яких може стати Польща, а метою — перевірка рішучості Альянсу та тиск на союзників задля припинення підтримки України. Зауважено, що США вже попереджали польську сторону про те, що РФ може спробувати «випробувати НАТО» за допомогою гібридного нападу. Міністерство закордонних справ Польщі деталізувало можливі форми російських гібридних дій та попередило про нові провокації. Йдеться про: кібератаки на державні системи; збір інформації про об'єкти критичної інфраструктури за допомогою суден «тіньового флоту»; диверсії на залізницях і підпали; атаки із застосуванням безпілотників тощо. За даними розвідки, РФ розглядає можливість гібридних атак не тільки проти Польщі, а і проти країн Балтії. Резюмовано, що головна мета цих зусиль Москви — змусити країни НАТО припинити підтримку України в її протистоянні російській агресії. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4893046-hibrydna-zahroza-rf-hotuie-provokatsii-proty-polschi>

90. **Літонінський В. Ігнор перемовин. Путін готує мобілізацію?** [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. Вказано, що попри численні заяви міжнародних медіа та дипломатів про можливе наближення завершення війни, реальні наміри Кремля залишаються максимально агресивними. В. Путін не налаштований на конструктивний діалог і готується до нового

витка конфлікту, ключовою метою якого є остаточне захоплення Донбасу. Водночас Київ та його союзники вибудовують стратегію примусу Москви до справжніх, а не ультимативних перемовин. Наведено коментарі першого заступника керівника Офісу Президента України (ОПУ) Сергія Кислиці щодо переговорів, які вже відбулись між Україною та РФ і перспектив перемовин, а також – щодо зустрічі президентів України та США В. Зеленського та Д. Трампа 8 липня в Анкарі, яку названо однією «з найкращих». За оцінкою Президента Чехії Петра Павела, Україна має «вікно можливостей» протягом двох місяців, щоб відновити мирні переговори з РФ, інакше існує ризик ескалації. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893043-ihnor-peremovyn-putin-hotuie-mobilizatsiui>

91. **Маємо важливі дипломатичні досягнення на саміті НАТО** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 10 лип. [№ 636]. – Електрон. дані. *Про це Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук написав на своїй офіційній фейсбук-сторінці. «Нові домовленості щодо військової підтримки, посилення протиповітряної оборони та розвитку оборонного виробництва — це конкретні рішення, які зміцнюють Україну й наближають справедливий мир. Це результат послідовної роботи Президента України, української дипломатії та всієї державної команди. Україна довела, що є не лише отримувачем допомоги, а й державою, яка здатна робити вагомий внесок у безпеку Європи та світу — своїм бойовим досвідом, технологіями, стійкістю та силою українського війська», - наголосив він.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391897>

92. **Месенджери для повісток: до суду будуть викликати онлайн, а втрачені на ТОТ кримінальні справи – відновлять** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 6 лип. — Електрон. дані. *Окреслено ключові положення законопроекту № 15376 "Про внесення змін до Кримінального кодексу України, Кримінального процесуального кодексу України та інших законодавчих актів щодо кримінальних проваджень, здійснення яких*

унеможливлено внаслідок тимчасової окупації окремих територій України через збройну агресію проти України”, який розширює способи повідомлення особи про дистанційний виклик до суду через месенджери та електронну пошту для осіб на тимчасово окупованих територіях (ТОТ), а також встановлює чіткий порядок відновлення втрачених матеріалів кримінальних справ. Зазначено, що документ пропонує системні зміни до Кримінального кодексу України (КК України) та Кримінального процесуального кодексу України (КПК України), які дозволять здійснювати правосуддя в умовах відсутності доступу до територій та матеріалів справ, окрім того, основна увага приділена цифровізації процесу повідомлення підозрюваних, розширенню можливостей спеціального (заочного) розслідування та захисту прав осіб, які вже відбули частину покарання в умовах окупації. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/365637-mesendzheri-dlya-povistok-do-sudu-budut-viklikati-onlayn-a-vtracheni-na-tot-kriminalni-spravi-vidnovlyat>

93. **Микитюк В. Дипломатія безпілотників: Україна планує підписати оборонні угоди з сімома країнами НАТО** [Електронний ресурс] / Вікторія Микитюк // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. За повідомленням видання «The Guardian», Україна сподівається підписати великі оборонні угоди щонайменше з сімома країнами НАТО до кінця року. Це підкреслює новий аспект зовнішньої політики Києва, спрямований на те, щоб показати, що він може бути як постачальником, так і одержувачем військового обладнання та експертизи. Акцентовано: якою б не була доля конкретних ініціатив, очевидно, що оскільки Європа усвідомлює, що їй доведеться організовувати власну безпеку з меншою підтримкою США в майбутньому, зростає усвідомлення того, що Україна має бути частиною цієї картини. Текст: <https://fakty.ua/474766-diplomatiya-bespilotnikov-ukraina-planiruet-podpisat-oboronnye-soglasheniya-s-semyu-stranami-nato>

94. **Михайло Папієв: Соціально-економічна політика потребує кардинальних змін** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані.

*Подано інформацію, що під час виступу у Верховній Раді України (ВР України) 30 червня народний депутат від «Платформи за життя та мир» (ПЗЖМ) Михайло Панієв подякував Збройним силам України (ЗСУ) та силам оборони за захист держави, а також відзначив рішення саміту G7 щодо подальшої підтримки України, посилення протиповітряної оборони (ППО) та зміцнення міжнародної коаліції на підтримку нашої країни. Він нагадав про своє звернення до Прем'єр-міністра під час «години запитань до Уряду» 12 червня щодо нарахування громадянам плати за гарячу воду та опалення у періоди, коли ці послуги фактично не надавалися. Та наголосив, що проблема залишається невирішеною, а люди продовжують отримувати платіжки на великі суми. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391851>*

**95. Мичко С. Операція "Репарація". В Україні розробляють систему відшкодувань і відновлення постраждалим від агресії рф** [Електронний ресурс] / Світлана Мичко // Україна молода. – 2026. – 1 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про діяльність Міжнародної організації з міграції (МОМ) системи Організації Об'єднаних Націй (ООН), яка багато років займається в Україні проблемами внутрішньо переміщених осіб (ВПО), мігрантів і біженців. Зазначено, що МОМ із 2024 р. виявила та підтримала понад 4700 постраждалих від порушень прав людини, пов'язаних з війною, включно з цивільними, які пережили полон, надає їм допомогу з медичними та матеріальними потребами, соціальним супроводом, відновленням засобів до існування, а також співпрацює з ініціативами самих постраждалих. Надано інформацію про дослідницьку роботу, проведену організацією впродовж 2025 р., головним завданням якої було визначити невідкладні та довгострокові потреби, пріоритети й очікування постраждалих у контексті репарацій, а також підвищити спроможність уряду України та громадянського суспільства щодо розроблення орієнтованих на постраждалих, інклюзивних та основаних на правах людини механізмів. Окреслено форми репарацій, які постраждалі визначили засобом подолання бар'єрів у доступі до допомоги, а саме: грошова компенсація та фізична й психологічна реабілітація. Окрім*

того, МОМ з партнерами організували дві мережеві зустрічі для постраждалих, які сприяли обміну досвідом і спільній адвокації, що зрештою призвело до створення трьох нових мереж постраждалих: "Вільно жити" (Харків), "Цивільні полонені" (Балаклія, Харківська область) і "Шлях вільних" (Запоріжжя). Наведено коментар голови Представництва МОМ в Україні Роберта Тернера, який наголосив на важливості залучення постраждалих до процесів формуванні системи репарацій не як отримувачів допомоги, а як партнерів. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/4018/188/194490/>

96. **Можливість для ветеранів придбати власні оселі** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 2 лип. [№ 138]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що на Дніпропетровщині та Тернопільщині триває реалізація житлових програм Міністерства у справах ветеранів для ветеранів війни з інвалідністю I - II груп внаслідок війни та членів родин загиблих захисників. Програми дають змогу одержати державну підтримку для придбання власного житла — квартири або будинку, які родини обирають самостійно відповідно до своїх потреб. На Дніпропетровщині сертифікати на придбання житла отримали 18 ветеранів та батько загиблого захисника. Сертифікати вручили перший заступник міністра у справах ветеранів Віктор Байдачний та начальник Дніпропетровської ОВА Олександр Ганжа. Після оформлення необхідних документів кошти перераховують безпосередньо продавцям житла. Отримувачі можуть придбати помешкання в будь-якій області України — на первинному або вторинному ринку. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/mozhlivist-dlya-veteraniv-pridbati-vlasni-oseli/>

97. **Мозговий І. Трамп змінив тон щодо України: чому зустріч із Зеленським стала ударом для путіна** [Електронний ресурс] / Іван Мозговий // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. За повідомленням "The Hill", на полях саміту НАТО в Туреччині відбулося суттєве потепління у відносинах між Президентом США Дональдом Трампом та Президентом України Володимиром Зеленським. Зустріч пройшла на тлі перехоплення Україною ініціативи у війні з РФ. Під час переговорів Д. Трамп оголосив про

намір США закуповувати українські дрони. Крім того, Вашингтон надав "зелене світло" на спільне виробництво в Україні ракет-перехоплювачів до систем протиповітряної оборони (ППО) "Patriot". Вказано, що у майбутньому це може кардинально змінити захист українського неба. Зазначено, що наразі компанія "Lockheed Martin", яка виготовляє перехоплювачі до "Patriot", має величезний портфель міжнародних замовлень, а пріоритетність постачань визначає Пентагон. Текст: <https://fakty.ua/474904-tramp-izmenil-ton-po-otnosheniyu-k-ukraine-pochemu-vstrecha-s-zelenskim-stala-udarom-dlya-putina>

98. **Мосієвич А. Ядерка і майбутнє: що можна редагувати, коли минулого вже не змінити** [Електронний ресурс] / Алла Мосієвич // Дзеркало тижня. — 2026. — 5 лип. — Електрон. дані. Досліджено роль читання, письма та особистих практик саморефлексії у збереженні психологічної стійкості в умовах тривалого стресу й війни. Розглянуто філософію японського ікігаю як джерело пошуку сенсу, внутрішньої рівноваги та життєвих орієнтирів. Висвітлено значення книжок як інструменту осмислення досвіду, розвитку критичного мислення та підтримки емоційного благополуччя. Наголошено на важливості усвідомленого ставлення до власних думок, емоцій і повсякденних практик, що допомагають людині знаходити ресурси для формування майбутнього. Текст: <https://zn.ua/ukr/practical-tips/jaderka-i-majbutnje-shcho-mozhna-redahuvati-koli-minuloho-vzhe-ne-zminiti.html>

99. **Москаленко Ю. Учаснику сутички з поліцією та ТЦК у Львові обрали запобіжний захід** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. — 2026. — 10 лип. — Електрон. дані. Йдеться про рішення Сихівського районного суду Львова щодо обрання запобіжного заходу підозрюваному у нападі на працівників поліції під час конфлікту за участю представників ТЦК. Висвітлено обставини інциденту, зміст висунутих обвинувачень та позиції сторони обвинувачення і захисту під час судового розгляду. Розглянуто підстави застосування тримання під вартою без права внесення застави, зокрема тяжкість інкримінованих дій, використання

наси́льства та наявність процесуальних ризиків. Зазначено, що подія набула значного суспільного резонансу, а правоохоронні органи продовжують розслідування обставин конфлікту. Текст:

<https://zn.ua/ukr/UKRAINE/uchasniku-sutichki-z-politsijeju-ta-ttsk-u-lvovi-obrali-zapobizhnij-zakhid.html>

100. **Москаленко Ю. Mitsubishi має ліцензію на виробництво ракет до Patriot, і Україна зацікавлена у співпраці з компанією — Зеленський** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. Розглянуто перспективи співпраці України з японською компанією «Mitsubishi» у сфері виробництва ракет-перехоплювачів для зенітно-ракетних комплексів «Patriot». Висвітлено позицію Президента України щодо необхідності обміну досвідом, технологіями та розвитку спільних проєктів у галузі протиракетної оборони (ПРО). Проаналізовано значення можливого отримання Україною ліцензії на виробництво ракет «Patriot» та потенційний внесок міжнародних партнерів у передачу технологій і підготовку фахівців. Зазначено, що реалізація таких ініціатив може сприяти зміцненню оборонно-промислового комплексу (ОПК) України та підвищенню її спроможностей у сфері протиповітряної й протиракетної оборони. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/mitsubishi-maje-litsenziju-na-virobnitstvo-raket-do-patriot-i-ukrajina-zatsikavlena-u-spivpratsi-z-kompanijeju-zelenskij.html>

101. **На Львівщині створюють один із найбільших у Європі центрів допомоги дітям, які постраждали від війни** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 лип. – Електрон. дані. Йдеться про те, що на Львівщині триває реалізація проєкту «Nadija», у межах якого створюють один із найбільших у Європі центрів допомоги дітям, які постраждали внаслідок війни. У центрі діти зможуть отримувати психологічну допомогу, реабілітацію та лікування відповідно до найкращих європейських стандартів. Окрім того, поруч із медичним центром планують створити віртуальний госпіталь та міжнародний науково-дослідний інститут, щоб забезпечити

доступ до сучасної допомоги дітям з усіх регіонів України. Про розвиток проєкту повідомив начальник Львівської ОВА Максим Козицький після зустрічі з Радою директорів «Nadija Foundation» на чолі з Анною Бернер.

Текст: <https://wz.lviv.ua/news/554837-na-lvivshchyni-stvoriuiut-odyn-iz-naibilshykh-u-yevropi-tsentriv-dopomohy-ditiam-iaki-postrazhdaly-vid-viiny>

**102. Надання БЕБ статусу спеціального користувача радіочастотного спектра: відбулося засідання Комітету з питань цифрової трансформації** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 30 червня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань цифрової трансформації повернувся до розгляду законопроекту щодо посилення цифрової захищеності Бюро економічної безпеки (№ 14369). Ініціатива спрямована на надання БЕБ статусу спеціального користувача радіочастотного спектра. Це дозволить Бюро використовувати захищені канали зв'язку, що унеможливить витік інформації під час підготовки спецоперацій, а також забезпечить стабільний зв'язок у закритому режимі. Крім цього, законопроект остаточно вилучає із законодавства згадки про податкову поліцію, завершуючи перехід до сучасної системи забезпечення економічної безпеки. Під час розгляду законопроекту № 15267, який покликаний посилити підтримку українських захисників і захисниць, які зазнали суттєвої втрати функціональності, народні депутати висловили свою підтримку проєкту акта, але наголосили на необхідності врахування зауважень та пропозицій до нього. Що стосується законопроектів №№ 15215, 15215-І, які спрямовані на забезпечення українського війська найсучаснішими розробками та здобуття технологічної переваги над ворогом, члени Комітету наголосили на важливості та актуальності зазначених ініціатив і запропонували врахувати висловлені до них пропозиції.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391801>

**103. "Не надсилайте їх мені": Трамп емоційно відреагував на фото війни в Україні** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. –

7 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Президент США Дональд Трамп регулярно отримує знімки з місця бойових дій в Україні. Проте ці кадри є занадто важкими для сприйняття. Про це американський лідер розповів під час офіційної зустрічі з турецьким лідером Реджепом Таїпом Ердоганом під час проведення саміту НАТО в Анкарі. Американський політик зазначив, що особисто бачив, як виглядають поля бою на світлинах, які йому надає керівництво Пентагону. "Я бачив поля бою. Мені надсилають фотографії. Мені насправді хочеться сказати: "Не надсилайте їх мені""*, - розповів Дональд Трамп. Зі слів лідера США, йому надсилає ці фото військовий міністр США Піт Гегсет. Текст: <https://gazeta.ua/articles/politics/ne-nadsilajte-yih-meni-tramp-emocijno-vidreaguvav-na-foto-vijni-v-ukrayini/1254114>

104. **Нідерланди погодилися прийняти Спецтрибунал щодо агресії рф** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 6 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про згоду уряду Нідерландів прийняти у себе Спеціальний трибунал щодо злочину агресії проти України. Наведено коментар Президента України Володимира Зеленського, який наголосив, що "це рішення дасть змогу притягнути до відповідальності вище політичне та військове керівництво Росії саме за злочин агресії, а не лише за його наслідки". Своєю чергою, міністр закордонних справ України Андрій Сибіга пояснив, що мова йде не лише про розміщення в Нідерландах підготовчих фаз Спеціального трибуналу, а й щодо повноцінної операційної фази, яка передбачає повноцінне функціонування трибуналу. Таким чином, за словами міністра, рішення уряду Нідерландів "демонструє готовність міжнародної спільноти переходити від підтримки самої ідеї відповідальності до створення інституції, яка забезпечить її на практиці" – відтепер Спеціальний трибунал остаточно виходить із площини концепцій і політичних дискусій та набуває реальних інституційних обрисів. Текст: <https://pravo.ua/niderlandy-pohodylysia-priyniaty-spetstrybunal-shchodo-ahresii-rf/>*

105. **Нормалізація участі росії у міжнародному спортивному русі — Комітет з питань молоді і спорту засудив рішення МОК** [Електронний

ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 8 лип. [№ 634]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань молоді і спорту виступив із заявою, в якій рішуче засудив рішення Виконавчої ради Міжнародного олімпійського комітету (МОК) про тимчасове скасування призупинення членства Олімпійського комітету РФ (ОКР) у МОК, запровадженого 12.10.2023. Зауважено, що це рішення ухвалене у той час, коли РФ продовжує щоденні масовані ракетні та дроніві атаки проти України, вбиваючи мирних громадян, руйнуючи міста, спортивну інфраструктуру та позбавляючи українських спортсменів права на безпечне життя і тренування. Поки Україна оплакує загиблих після чергових терористичних ударів, МОК робить крок назустріч державі-агресору.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/391882>

106. **Оборонна підтримка: перший транш від ЄС** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 2 лип. [№ 138]. – Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко, 25 червня до спеціального фонду державного бюджету надійшло ще 3,9 млрд євро від Європейського Союзу. Це перший транш саме оборонної підтримки у межах нового фінансового інструменту «Ukraine Support Loan». «Ці кошти буде спрямовано на фінансування пріоритетних оборонних потреб: виробництво українських дронів, посилення спроможностей ОПК та забезпечення термінового постачання для потреб фронту», — наголосила очільниця уряду.*

Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/oboronna-pidtrimka-pershij-transh-vid-yes/>

107. **Олександр Мережко: На російські воєнні злочини треба активно відповідати, використовуючи як воєнні засоби, так і правові механізми** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. *Як заявив член фракції «Слуга Народу», голова парламентського Комітету з питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва Олександр Мережко, масований російський удар у ніч на 2 червня – це черговий*

варварський воєнний злочин проти цивільного населення. Політик наголосив, що на такі дії необхідно активно відповідати, використовуючи як воєнні засоби, відповідно до Статуту ООН, так і наявні міжнародні правові та національні правові механізми. Зокрема, на його думку, весь цивілізований світ має прискорити створення Міжнародного Спеціального трибуналу щодо злочину агресії проти України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391849>

108. **Олександр Мережко: На саміті НАТО в Анкарі питання підтримки України буде одним з основних, адже сьогодні ми є головним фактором забезпечення європейської та світової безпеки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. *Як заявив народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», голова парламентського Комітету з питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва Олександр Мережко, на саміті НАТО в Анкарі для України передовсім важливо втримати той рівень підтримки з боку країн-членів Альянсу, який наявний зараз, і намагатися нараощувати допомогу. Також треба отримувати постійне підтвердження, що шлях України до НАТО є незворотним, це зафіксовано в комюніке й деклараціях попередніх самітів. На його думку, одним із пріоритетних питань цього саміту Альянсу залишатиметься Україна і надання нам військової допомоги. За словами О. Мережжа, в останньому питанні Україна сьогодні також є активним елементом створення того, що можна назвати європейським воєнно-індустріальним комплексом.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391871>

109. **Олександр Федієнко: Україна створює систему, у якій шлях від перспективної розробки до її застосування безпосередньо на полі бою буде максимально коротким** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Як розповів член фракції «Слуга Народу», член парламентського Комітету з питань національної безпеки, оборони та розвідки Олександр Федієнко, ухвалення Верховною Радою України (ВР України) законопроекту*

№ 15215 прискорить впровадження інновацій у Силах оборони України. Політик зауважив, що цей документ створює правові умови для розвитку оборонних інновацій, використання штучного інтелекту (ШІ) та захисту інтелектуальної власності. Це допоможе швидше передавати нові розробки військовим, посилювати обороноздатність і зберігати життя українських захисників і захисниць. На його думку, не варто забувати і про захист інтелектуальної власності (ІВ) та ефективну взаємодію з українськими оборонними стартапами. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391811>

**110. Органічне виробництво: Верховна Рада прийняла євроінтеграційний Закон** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 30 червня Верховна Рада України (ВР України) ухвалила Закон про державне регулювання органічного виробництва, обігу та маркування органічної продукції (реєстр № 13204-1). Ухвалення Закону зумовлене необхідністю приведення ринку органічної продукції в Україні у відповідність до європейських стандартів, а також забезпечення його прозорості та зрозумілості для вітчизняного споживача. Основним завданням акта є встановлення чітких і уніфікованих вимог до виробництва, вирощування та маркування органічної продукції з метою забезпечення достовірності інформації для споживача та гарантування відповідності маркування «органічний» фактичним характеристикам такої продукції. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391797>

**111. Парламенти України та Німеччини продовжують розвивати спільне стратегічне бачення безпеки в Європі — Олександр Завітневич** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Повідомлено, що члени Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань національної безпеки, оборони та розвідки провели зустріч із Парламентським державним секретарем Федерального міністерства оборони Німеччини Себастьяном Гартманом. “На рівні парламентів наших держав ми продовжуємо

*розвивати спільне стратегічне бачення безпеки в Європі, закладене ще в перші місяці повномасштабного вторгнення росії в Україну”, — сказав голова Комітету Олександр Завітневич. За його словами, сьогодні Німеччина бере на себе дедалі більшу відповідальність за безпеку Європи, суттєво нарощуючи інвестиції в Бундесвер. Під час зустрічі було відзначено, що саме стійкість і мужність України дали європейським державам час для посилення власної обороноздатності та переозброєння.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/391814>

**112. Парламентська асамблея ОБСЄ одноголосно підтримала Резолюцію щодо засудження воєнних злочинів рф та російських злочинів проти людяності** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. *Як розповів народний депутат від фракції політичної партії «Слуга Народу», голова парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, керівник Постійної делегації в ПА ОБСЄ Микита Потураєв, який став ініціатором відповідної резолюції, 4 липня у Гаазі відкрилася літня пленарна сесія Парламентської асамблеї ОБСЄ, яка від самого початку відзначилася потужною підтримкою України. Так, Асамблея вже в перший день роботи одноголосно підтримала Резолюцію щодо засудження воєнних злочинів РФ і російських злочинів проти людяності. Це чергове свідчення того, що підтримка України залишається сильною та одностайною. Народний обранець додав, що українська делегація має велику підтримку на пленарних засіданнях і засіданнях Комітетів.* Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/391867>

**113. Парламентський комітет асоціації Україна – ЄС: “Будь-яка мирна угода повинна поважати суверенітет і територіальну цілісність України”** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до Європейського Союзу (ЄС), Парламентський комітет асоціації Україна –*

ЄС (ПКА) ухвалив заключну заяву та рекомендації за результатами 18-го засідання, яке відбулося в Києві. Передовсім ПКА підтвердив непохитну підтримку України та засудив російську агресію. У документі йдеться про те, що не може бути переговорів щодо України без України та переговорів щодо європейської безпеки без належної участі Європи, а стале відновлення та реконструкція України повинні базуватися на комплексних реформах, пов'язаних зі вступом до ЄС. Підкреслено, що вибори в Україні повинні відбуватися лише відповідно до широко визнаних демократичних принципів та Конституції України: “Вони не можуть проводитися під час війни та в умовах воєнного стану”. ПКА закликав до ухвалення 21-го пакета санкцій проти РФ, посилення заходів проти її «тіньового флоту» та притягнення до відповідальності за воєнні злочини, злочини проти людяності та злочин агресії, а також до повної компенсації РФ за величезну шкоду, завдану нею Україні. У документі наголошується на необхідності визначення пріоритетів та активізації зусиль у просуванні порядку денного вступу до ЄС усіма компетентними установами, зокрема шляхом своєчасної підготовки та подання до ВР України євроінтеграційних законопроектів та ефективної координації реформ у всіх гілках влади. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/391829>

114. **«Партнерство України та ЄС в оборонній сфері вже сьогодні формує нову архітектуру європейської безпеки», — Олександр Корнієнко** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко зустрівся з представниками Комітету Європейського Союзу з питань політики та безпеки на чолі з головою Комітету Лене Венсільд. Перший віцеспікер висловив вдячність 27 країнам ЄС за ухвалення консолідованого рішення щодо відкриття першого переговорного кластеру про вступ України до ЄС. За його словами, саме парламентська дипломатія нині є одним із ключових чинників на шляху України до повноправного членства

в ЄС. Під час зустрічі О. Корнієнко також проінформував членів Комітету ЄС про потреби фронту та безпекову ситуацію в Україні, зокрема про нещодавні обстріли українських міст, наслідки масованих ракетних атак РФ, а також нагальну потребу України у додаткових засобах протиповітряної оборони (ППО). Окрему увагу було приділено питанню військової допомоги ЄС Україні, обговоренню шляхів зміцнення обороноздатності держави, посиленню санкційного тиску на державу-агресора та подальшим спільним крокам задля досягнення всеосяжного, справедливого і сталого миру в Україні.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391845>

**115. Першочергове обслуговування ветеранів і ветеранок у закладах охорони здоров'я** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування Михайло Радущий, Кабінет Міністрів України (КМ України) ухвалив важливі зміни до ліцензійних умов провадження медичної практики (постанова від 24.06.2026 № 813). Це ще один крок до підвищення якості медичної допомоги та наближення української системи охорони здоров'я до європейських стандартів. Наголошено, що одна з важливих новел — медична допомога для ветеранів і ветеранок війни. Тепер у ліцензійних умовах для медичних закладів, зокрема тих, що працюють за контрактом із НСЗУ, прямо закріплюється вимога дотримуватися гарантій, передбачених ст. 12 Закону України «Про статус ветеранів війни, гарантії їх соціального захисту». Йдеться, зокрема, про першочергове обслуговування в закладах охорони здоров'я, першочергову госпіталізацію тощо. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391806>

**116. Поглиблення українсько-азербайджанського співробітництва** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва Олександр Мережко

*провів зустріч із головою робочої групи Міллі Меджлісу Азербайджану з міжпарламентських зв'язків між Азербайджаном та Україною Алібалою Магаррамзаде. Сторони обговорили стратегічне співробітництво між Україною та Азербайджаном, питання гуманітарної та економічної допомоги нашій державі, а також можливості розширення співпраці в енергетичній, транспортній і культурно-гуманітарній сферах. Під час обміну думками співрозмовники наголосили на необхідності використання наявних можливостей для реалізації спільних інфраструктурних проєктів, співпраці у сфері розмінування територій України (наслідки російської агресії) та Азербайджану (наслідки збройного конфлікту в Карабаському регіоні), а також обміну досвідом у сфері кібербезпеки. Окрему увагу під час зустрічі приділили обговоренню підтримки Азербайджаном українських ініціатив на майданчиках міжнародних організацій та їх парламентських асамблей, поглибленню міжпарламентського діалогу та важливості обміну візитами делегацій на рівні очільників парламентів і профільних комітетів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391807>*

**117. Понад 147 тисяч родин з дітьми отримують підвищену допомогу** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 2 лип. [№ 138]. – Електрон. дані. Як наголосила Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко, пів року тому Кабінет Міністрів України (КМ України) запровадив нові види дитячих виплат й істотно збільшив розмір допомоги після народження дитини. Наголошено, що уряд продовжує розбудовувати системну державну політику підтримки української родини з дітьми. «Кожна українська родина, яка в цей важкий час створює нове життя, викликає щире захоплення. Завдання уряду — підтримати українців. Тих, кому ця допомога справді потрібна. Тому ми послідовно будуємо систему, у якій допомога сім'ям із дітьми є не одноразовим рішенням, а довгостроковою державною політикою», — акцентувала очільниця уряду та назвала головні підсумки запроваджених рішень. Зокрема 147 тис. родин уже отримують підвищену допомогу для догляду за дитиною; виплати нараховують щомісяця протягом

першого року життя дитини (7 тис. грн для всіх родин або 10,5 тис. грн для родин, які виховують дитину з інвалідністю); 10 тис. родин уже скористалися програмою «єЯсла». Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/ponad-147-tisyach-rodin-z-ditmi-otrimuyut-pidvishe/>

118. **Понад 3 тисячі справ: ДБР розкрило масштаби розслідувань під час війни** [Електронний ресурс] // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Вказано, що від початку вторгнення РФ у провадженні Державного бюро розслідувань перебувають 3054 кримінальні справи. Найбільше з них стосуються державної зради – 2018 проваджень; ще 818 справ відкрили через можливу колаборацію з окупантами, 54 – за фактами допомоги державі-агресору. У межах цих розслідувань 1727 людям уже оголосили про підозру, 533 підозрюваних оголосили в розшук. Ще понад 1300 осіб перевіряють на можливу причетність до таких злочинів. До суду передали 1549 обвинувальних актів. Як наголосили у ДБР, розслідування тривають у всіх регіонах – від тимчасово окупованих територій (ТОТ) до прифронтових і звільнених громад. Слідчі збирають докази навіть у випадках, коли підозрювані втекли за кордон або переховуються. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892297-ponad-3-tysiachi-sprav-dbr-rozkrylo-masshtaby-rozsliduvan-pid-chas-viiny>

119. **15 років ув'язнення за бойові накази: у Раді пропонують карати командирів за невинуваті втрати серед військових** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Йдеться про законопроект № 15365 щодо доповнення Кримінального кодексу України (КК України) ст. 426-2, яка передбачає до 15 років ув'язнення за "тактично недоцільні" накази. Як пояснили автори законодавчої ініціативи, метою проєкту є збалансування захисту життя бійців і захисту командирів від необґрунтованого кримінального переслідування за правомірні бойові рішення. Зазначено, що ст. 426-2 встановлюється відповідальність за віддання наказу або розпорядження, що спричинило невинуваті втрати особового складу, тобто коли командне рішення приймається всупереч

очевидній тактичній або оперативній недоцільності та призводить до суттєвих втрат серед військовослужбовців. Окреслено юридичні дефініції, які дозволяють кваліфікувати наслідки таких рішень, та розкрито запропоновану модель градації покарання. Вказано на певні ризики для військового управління та практики прийняття бойових рішень у разі запровадження кримінальної відповідальності за "невиправдані втрати" й зроблено висновок про необхідність доопрацювання законопроекту та суттєвого уточнення його норм – насамперед щодо чітких критеріїв оцінки недоцільності, процесуальних гарантій та визначення спеціалізованого органу експертної оцінки та ініціювання розслідування. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/365252-15-rokiv-uvyaznennya-za-boyovi-nakazi-u-radi-proponuyut-karati-komandiriv-za-nevipravdani-vtrati-sered-viyskovikh>

**120. росія вбиває українців уві сні: реакція на черговий кривавий терор окупантів** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук і Заступниця Голови ВР України Олена Кондратюк висловили співчуття родинам загиблих і закликали до посилення захисту неба та невідвортної відповідальності агресора. Наголошено, що Київ знову пережив ніч, коли РФ вдарила по житлових будинках і людях, які спали у своїх домівках. По Україні ворог випустив десятки ракет, зокрема балістичних, і сотні ударних дронів. Станом на ранок відомо щонайменше про 11 загиблих і десятки поранених. Українські політики зазначили, що ця ніч вкотре підтвердила, що РФ свідомо веде війну проти цивільного населення. Україна потребує рішень, здатних закрити наше небо від балістики, посилити протиповітряну оборону (ППО) й позбавити агресора можливості продовжувати терор. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391860>

**121. Росія змінила тактику ударів "Шахедами"** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 6 лип. – Електрон. дані. Йдеться про

зміну тактики застосування російськими військами безпілотників «Shahed», використовуючи реактивні модифікації для ударів по тилових районах України та переходячи від масованих атак до вибіркового ураження цілей. За оцінкою радника міністра оборони України та фахівця з радіотехнологій Сергія Бескрестнова, відомого під позивним "Флеш", бензинові «Shahed» стали менш ефективними для атак у глибокому тилу, оскільки українські сили збивають 92 - 96 % таких дронів. Фахівець зазначив, що російські війська дедалі частіше обирають конкретні цілі, проводять багаторівневу розвідку, аналізують роботу українських засобів радіоелектронної боротьби, радарів і протиповітряної оборони, визначають маршрути в обхід перехоплювачів та прокладають їх на різних висотах і швидкостях. Також, за його словами, противник застосовує модифікацію Shahed «Сікер», оснащену функцією автоматичного захоплення цілей. Текст: <https://gazeta.ua/articles/life/rosiya-zminila-taktiku-udariv-sahedami/1254036>

**122. Руслан Стефанчук: Нова хвиля розширення ЄС має завершити процес формування Європи — єдиної й невразливої** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 9 лип. [№ 635]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук здійснив робочий візит до Республіки Сербія, де взяв участь в Інавгураційній конференції спікерів парламентів країн — кандидатів на вступ до ЄС. У своєму виступі він підкреслив, що запропонована ним під час Європейської конференції спікерів парламентів у Копенгагені ідея створення механізму взаємодії голів парламентів країн-кандидатів саме в Белграді набуває чітких і конкретних рис. Голова ВР України подякував головам парламентів, президентам, урядам і народам держав-учасниць за послідовну підтримку України у протидії російській агресії. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391887>

**123. Руслан Стефанчук: Прапор Європейського Союзу щодня нагадує — майбутнє нашої держави у єдиній, вільній та демократичній Європі** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України //

Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Як наголосив Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук 1 липня чотири роки тому вперше поруч із Державним Прапором України у сесійній залі українського парламенту з'явився прапор Європейського Союзу (ЄС). Політик зазначив, що це стало чітким підтвердженням цивілізаційного вибору України та незворотності нашого курсу на повноправне членство в ЄС. Він розповів, що за цей час Україна пододала важливу частину євроінтеграційного шляху, зокрема, вже відкрито перший переговорний кластер — «Основи» — і працюємо над відкриттям решти кластерів. Попри війну, щоденні випробування та протидію російській агресії, Україна продовжує рух до ЄС.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391825>

124. **Сергієнко О. Армія найманців і ... кріпаків. Чи вирішила військова реформа проблеми ЗСУ** [Електронний ресурс] / Олександр Сергієнко // Дзеркало тижня. – 2026. – 6 лип. — Електрон. дані. *Проаналізовано перший етап військової реформи, запровадженої постановою Кабінету Міністрів України № 768 від 12.06.2026, спрямованої на подолання кризи комплектування Збройних сил України та скорочення масштабів самовільного залишення військових частин. Розглянуто нові мотиваційні механізми для військовослужбовців, зокрема систему додаткових грошових виплат, контрактів із визначеними строками служби та відстрочок від повторної мобілізації. Висвітлено проблемні аспекти реформи, пов'язані з нерівністю умов для різних категорій військових, можливими конфліктами в бойових підрозділах, а також відсутністю комплексних рішень щодо реформування системи мобілізації та повернення військовослужбовців із СЗЧ. Зроблено висновок, що запропоновані заходи мають переважно фінансово-мотиваційний характер і не усувають ключових системних проблем функціонування ЗСУ в умовах тривалої війни.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/armija-najmantsiv-i-kripakiv-chi-virishila-vijskova-reforma-problemi-zsu.html>

125. **Серед головних потреб України — системи ППО та антидронові комплекси** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. — 2026. — 3 лип. [№ 632]. — Електрон. дані. *Зазначено, що на цьому наголосила Заступниця Голови Верховної Ради України (ВР України) Олена Кондратюк під час зустрічі з Надзвичайним і Повноважним Послом Чеської Республіки в Україні Любошем Весели. «Це те, що захищає наше небо та рятує найцінніше – життя українців. Сподіваємося на подальше посилення співпраці між нашими країнами, зокрема у сфері ВПК», — зазначила вона. Віцеспікерка висловила вдячність Чехії за ініціативу з постачання боєприпасів великого калібру — одного з найефективніших міжнародних механізмів підтримки України, що нині забезпечує до 50 % потреб Сил оборони. Та наголосила на важливості налагодження тісної взаємодії з чеським парламентом. За її словами, парламентський діалог із Чехією, взаємні візити та активна робота груп дружби є важливими інструментами зміцнення двосторонньої співпраці й адвокації вступу України в ЄС.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391856>

126. **Середа О. Понад третина ветеранів звільняються з першої роботи за три місяці — дослідження** [Електронний ресурс] / Олена Середа // Дзеркало тижня. — 2026. — 3 лип. — Електрон. дані. *Досліджено проблеми працевлаштування та адаптації ветеранів після завершення військової служби на основі результатів дослідження «Work.ua». Встановлено, що понад третина ветеранів залишають перше місце роботи протягом трьох місяців після працевлаштування. Проаналізовано основні причини звільнення, серед яких низький рівень оплати праці, психологічні труднощі адаптації та невідповідність корпоративної культури очікуванням працівників. Висвітлено вплив підготовки HR-фахівців на успішність інтеграції ветеранів у трудові колективи та особливості пропозицій роботодавців щодо посад для колишніх військовослужбовців. Виявлено наявність упереджень роботодавців щодо психологічного стану ветеранів і розрив між поширеними побоюваннями та реальним досвідом їхнього працевлаштування. Зроблено висновок про*

необхідність удосконалення практик адаптації ветеранів на робочому місці та підвищення готовності роботодавців до роботи з цією категорією працівників. Текст: <https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/ponad-tretina-veteraniv-zvilnjajutsja-z-pershoji-roboti-za-tri-misjatsi-doslidzhennja.html>

127. **Сушко О. Чотири треки примирення: як врятувати українсько-польські відносини** [Електронний ресурс] / Олександр Сушко // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Розглянуто причини загострення українсько-польських відносин, пов'язані з різними підходами до історичної пам'яті, зокрема щодо діяльності УПА та вшанування її учасників в Україні. Проаналізовано політичні, суспільні та історичні чинники, які сприяли поглибленню кризи, а також вплив цих процесів на двосторонню співпрацю, громадську думку та євроінтеграційні перспективи України. Досліджено відмінності у сприйнятті спільного історичного минулого українським і польським суспільствами та окреслено ключові суперечності, що ускладнюють процес примирення. Обґрунтовано необхідність довгострокової стратегії деескалації, заснованої на розвитку безпекового, економічного, суспільного та культурного співробітництва при збереженні діалогу щодо складних питань історичної пам'яті.* Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/chotiri-treki-primirennja-jak-vrjatuuvati-ukrajino-polski-vidnosini.html>

128. **США допомагають Україні завдавати ударів по російських НПЗ** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 лип. – Електрон. дані. *Зазначено, що американська розвідка допомагає Україні планувати удари по російській енергетичній інфраструктурі. Зокрема США надають розвідувальні дані для прокладання маршрутів далекобійних безпілотників і визначення шляхів обходу російської протиповітряної оборони (ППО), а також інформацію для оцінки вразливостей російських енергетичних і військово-промислових об'єктів. Українські посадовці називають цю співпрацю одним із ключових чинників, що дозволив масштабувати дроніві операції. Вказано, що від початку 2026 р. по таких об'єктах завдали щонайменше 194 ударів — це в 11 разів більше, ніж за аналогічний період*

минулого року. Наслідком атак стали дефіцит пального та обмеження продажу бензину в окремих регіонах РФ, де також фіксують черги на автозаправних станціях. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/554844-ssha-dopomahaiut-ukraini-zavdavaty-udariv-po-rosiiskiykh-npz>

129. **Троценко Л. Генштаб назвав найбільш запеклі ділянки фронту** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1598-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1597-му, добу зафіксовано 283 бойові зіткнення. На Костянтинівському напрямку українські захисники зупинили 33 штурми армії РФ, на Слов'янському – 30, на Гуляйпільському – 22. Авіація, ракетні війська й артилерія завдали ударів по шести місцях скупчення живої сили противника, шести командних пунктах і ще одному важливому об'єкту ворога. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893127-henshtab-nazvav-naibilsh-zapekli-dilianky-frontu>

130. **Троценко Л. Генштаб оновив карту бойових дій на фронті** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1597-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1596-ту, добу зафіксовано 268 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 38 штурмів армії РФ, на Гуляйпільському – 30, на Костянтинівському – 29. Ворог завдав двох ракетних ударів із застосуванням шести ракет; 87 авіаційних ударів, під час яких скинув 295 керованих авіабомб (КАБ); застосував 9705 дронів-камікадзе; здійснив 3054 обстріли населених пунктів і позицій наших військ, зокрема 49 - із реактивних систем залпового вогню

(PC3B). Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892792-henshtab-onovyv-kartu-boiovykh-dii-na-fronti>

131. **Троценко Л. ГШ: У напрямку Покровська ЗСУ зупинили 51 штурм РФ** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1596-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1595-ту, добу зафіксовано 271 бойове зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 51 атаку армії РФ, на Слов'янському – 27, на Гуляйпільському – 24. Ворог завдав одного ракетного удару; здійснив 90 авіаційних ударів, скинувши 272 керовані авіабомби (КАБ); застосував 10 063 дрони-камікадзе; здійснив 3065 обстрілів населених пунктів і позицій наших військ, зокрема 42 - із реактивних систем залпового вогню (РСЗВ).* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892508-hsh-u-napriamku-pokrovska-zsu-zupynyly-51-shturm-rf>

132. **Троценко Л. ООН фіксує рекордне число жертв війни серед цивільних в Україні** [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила на засіданні Ради Безпеки ООН заступник генерального секретаря з питань політики та миру Розмарі ДіКарло, червень 2026 р. став найбільш смертоносним місяцем для мирних жителів України від початку масштабного вторгнення РФ: загинуло щонайменше 265 цивільних та 1816 отримали поранення. Вона зазначила, що травень 2026 р вже був гранично кривавим, а тривожна тенденція ударів по міських центрах продовжується і в липні, та закликала до негайного припинення вогню. Вказано, що з початку повномасштабного вторгнення, тільки за підтвердженими даними ООН, в Україні загинули щонайменше 16 402 цивільних, серед них 802 дитини; поранення отримали 48 428 осіб, у тому числі 2948 дітей. Постійна представниця Латвії при ООН Саніта*

Павлюта-Десланді акцентувала, що за перші сім днів липня російські атаки призвели до смерті 93 українських цивільних, а понад 500 людей було поранено. Дипломатка озвучила явну різницю у діях сторін і наголосила на необхідності термінової допомоги у вигляді додаткових систем протиповітряної оборони (ППО) для захисту мирних жителів України. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4893142-oon-fiksuie-rekordne-chyslo-zhertv-viiny-sered-tsyvilnykh-v-ukraini>

133. **У війні Росії проти України не буде переможця – Залужний** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2026. – 8 лип. – Електрон. дані. Згідно із заявою посла України у Великій Британії Валерія Залужного, війна перейшла у фазу виснаження, а РФ не досягла своїх заявлених політичних цілей, хоча завершення бойових дій найближчим часом не очікується. На його думку, оцінювати результати війни можна лише після її завершення. Колишній Головнокомандувач ЗСУ наголосив, що Росія не погодиться припинити бойові дії, а Україна, попри зрив головних планів Кремля, змушена й надалі протистояти агресору в умовах тривалої війни. Він вважає, що Україна завдає значних втрат російській економіці, але водночас залежить від фінансової та технологічної допомоги партнерів. Україна стикається з накопиченням внутрішніх проблем, а РФ робить ставку на її виснаження, використовуючи власні ресурси та перевагу у виробництві окремих видів озброєння, зокрема балістичних ракет. Оцінюючи міжнародну підтримку України, В. Залужний зазначив, що вона поступово слабшає через зміну позицій США та розбіжності серед держав Європейського Союзу (ЄС). "Це війна на виснаження. У ній не буде переможців, лише переможені. До цього списку поки входять Росія та Україна, які попри прагнення видати бажане за дійсне, більше втратили, ніж здобули. Цей список буде розширюватися", - сказав посол. Текст: [https://gazeta.ua/articles/politics/\\_u-vijni-rosiyi-proti-ukrayini-ne-bude-peremozhcya-zaluzhniy/1254161](https://gazeta.ua/articles/politics/_u-vijni-rosiyi-proti-ukrayini-ne-bude-peremozhcya-zaluzhniy/1254161)

134. **У Гаазі завершила роботу літня сесія Парламентської Асамблеї ОБСЄ** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради

України // Голос України. – 2026. – 8 лип. [№ 634]. – Електрон. дані. Як повідомив народний депутат України, керівник Постійної делегації у ПА ОБСЄ Микита Потураєв, ухвалена підсумкова декларація відповідає як нагальним, так і стратегічним цілям України. За його словами, понад 60 пунктів декларації спрямовані на підтримку нашої країни та засудження військової агресії РФ. Серед інших ухвалених документів — резолюція про воєнні злочини РФ проти медійників і свободи слова в Україні, ініційована спільно із французькими парламентарями. Резолюція зазначає, що злочини РФ проти медійників мають системний характер та закликає держави— учасниці ОБСЄ посилити захист журналістів і підтримати незалежні українські медіа. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391884>

135. У Комітеті з питань економічного розвитку обговорили заходи підтримки молочної галузі [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 3 липня у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку відбулася робоча нарада на тему: «Стратегічний розвиток молочної галузі України: проблеми та перспективи», на якій за участю представників органів державної влади, профільних асоціацій та виробників було обговорено актуальні питання розвитку молочної галузі, виклики, що стоять перед підприємствами молочної промисловості, а також можливі механізми державної підтримки для підвищення конкурентоспроможності галузі. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391863>

136. У Комітеті з питань здоров'я нації обговорили актуальні питання фармацевтичної галузі [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 2 липня під час робочої наради в Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування було розглянуто низку питань, серед яких: доступність лікарських засобів, підтримка українських виробників,

запровадження системи 2D-маркування ліків і медичних виробів, а також запуск Українського фармацевтичного агентства. Голова Комітету Михайло Радущий відзначив, що сьогодні українська фармацевтична галузь є однією з найстійкіших галузей економіки. Попри повномасштабну війну підприємства продовжують працювати, інвестувати у виробництво, забезпечувати громадян лікарськими засобами, створювати тисячі робочих місць і сплачувати податки. Також він зазначив, що Комітет ВР України з питань здоров'я нації завжди був і залишається відкритим до конструктивного діалогу з усіма учасниками ринку, оскільки лише спільними зусиллями можна знайти рішення, які одночасно будуть ефективними для пацієнтів, держави та бізнесу. Окрему увагу учасники приділили впровадженню системи верифікації лікарських засобів, взаємному визнанню сертифікатів GMP/GDP, спрощенню процедур перевірки ліків, підтримці національного виробника, локалізації виробництва та забезпеченню роботи фармацевтичних підприємств в умовах постійних російських атак на їхні виробничі потужності та складські приміщення. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391855>

137. **Уряд зареєстрував законопроект про кримінальні провадження на окупованих територіях** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Розкрито зміст зареєстрованого у Верховній Раді України (ВР України) урядового законопроекту № 15376 "Про внесення змін до Кримінального кодексу України, Кримінального процесуального кодексу України та інших законодавчих актів щодо кримінальних проваджень, здійснення яких унеможливлено внаслідок тимчасової окупації окремих територій України через збройну агресію проти України", Як зазначають автори, законопроект спрямований на вдосконалення національного законодавства у сфері захисту конституційних прав, свобод та інтересів осіб під час здійснення кримінальних проваджень і виконання покарань, що стали неможливими через тимчасову окупацію окремих територій України. Зокрема законопроектом пропонується

доповнити Кримінальний процесуальний кодекс України (КПК України) новим розділом "Особливості досудового розслідування та судового провадження, здійснення яких унеможливлено внаслідок тимчасової окупації окремих територій України через збройну агресію проти України", який має визначити особливості здійснення досудового розслідування та судового провадження в означених випадках, а також порядок відновлення матеріалів кримінальних справ з метою оскарження судових рішень та врегулювати інші процесуальні питання. Текст: <https://pravo.ua/uriad-zareiestruvav-zakonoproiekt-pro-kryriminalni-provadzhennia-na-okupovanykh-terytoriiakh/>

138. **Уряд спрямував 8,3 млрд грн на посилення сектору безпеки й оборони** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 6 лип. – Електрон. дані. За рішенням Кабінету Міністрів України (КМ України) фінансування отримують Служба безпеки України (СБУ), Головне управління розвідки Міноборони (ГУР), Служба зовнішньої розвідки, Управління державної охорони та Державна служба спеціального зв'язку та захисту інформації. Вказано, що кошти спрямують на забезпечення оборонних і безпекових потреб, грошове забезпечення військовослужбовців, зміцнення матеріально-технічної бази та розвиток розвідувальних спроможностей. Це рішення покликане посилити можливості Сил безпеки й оборони України та забезпечити їх необхідними ресурсами для захисту держави й протидії російській агресії. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/554834-uriad-spriamuvav-8-3-mlrd-hrn-na-posylennia-sektoru-bezpeky-i-oborony>

139. **Успішні моделі співпраці гідні наслідування** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2026. – 1 лип. [№ 137]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Президент України Володимир Зеленський провів зустріч із міністром оборони Данії Єппе Бруусом, який відвідав нашу країну вперше після призначення на посаду. Глава держави подякував міністрові, уряду та народові Данії за підтримку й фінансову допомогу від початку повномасштабної російської агресії. Президент зазначив, що за час війни двом країнам вдалося створити успішні моделі співпраці, зокрема данську, і

нині є змога розширювати їх. В. Зеленський висловив окрему вдячність за підтримку чеської ініціативи з постачання боєприпасів. «Зараз ми говорили про велику угоду — *Drone Deal*. Я знаю, що наші команди працювали над нею, і вона майже готова. Сподіваюся, найближчим часом ми матимемо можливість підписати цей документ», — сказав він. Наголошено, що Україна і Данія працюють над розширенням оборонного партнерства за головними напрямками: фінансування українського виробництва, розвиток антибалістичних спроможностей, підготовка військових і залучення додаткових ресурсів для потреб Сил оборони. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/uspishni-modeli-spivpraci-gidni-nasliduvannya/>

140. **Хаджирадева В. Анкарський прорив із ліцензією на Patriot та коштами від союзників** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадева // Korrespondent.net : [вебсайт]. — 2026. — 9 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що за результатами саміту НАТО в Анкарі (Туреччина) союзники підтвердили довгострокову військову підтримку України, наголосили на збільшенні оборонного виробництва та продовженні допомоги у протидії російській агресії. Крім того, Президент США Дональд Трамп пообіцяв дати ліцензію на право виробництва в Україні ракет-перехоплювачів для систем «Patriot». Деталі майбутньої співпраці та роль американських виробників мають бути визначені окремо. Зауважено, що Саміт підсвітив очевидний парадокс: Альянс зацікавлений у військовому потенціалі України, яка захищає європейський фланг і діє як провайдер безпеки, проте відкладає політичне членство через страхи союзників. У відповідь на запит Президента України Володимира Зеленського, чи вони дійсно вважають, що було б правильно залишити поза НАТО країну з народом, який має такий рівень обороноздатності, Генеральний секретар Марк Рютте оминув тему інтеграції, акцентувавши на промисловій кооперації. Наголошено, що результати саміту в Анкарі фактично перекреслили надії Кремля на зменшення західної підтримки України. У цьому контексті вказано на прогнозовано напружену офіційну реакцію Москви, яка попередила, що може

застосувати ядерну зброю, якщо щось загрожуватиме самому існуванню РФ.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4892840-ankarskyi-proryv-iz-litsenziieui-na-Patriot-ta-koshtamy-vid-souiznykiv>

141. **Хаджирадєва В. Рейтинг Путіна стрімко падає. Чи варто чекати бунту росіян** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Зазначено, що західний економічний тиск та успішні удари України по військових об'єктах і нафтопереробній галузі РФ дедалі сильніше позначаються на настроях у російському суспільстві. Окрім падіння рейтингу диктатора В. Путіна, зростає загальна незадоволеність ситуацією в країні, про що свідчать результати опитування. Вказано, що через «незручні» цифри політичний блок Кремля надав вказівки державним ЗМІ маніпулювати цифрами - використовувати опитування з кращими цифрами або взагалі не публікувати дані з негативною тенденцією. Окреслено економічні труднощі, з якими стикаються російські регіони та безпосередньо їх населення. За оцінками українських істориків і політичних аналітиків попри те, що у РФ наростає внутрішня напруга, можливість масового повстання залишається низькою. Більшість експертів сходяться на думці, що основний ризик для режиму Путіна полягає не в масових протестах, а у можливих процесах всередині політичної та силової еліти, які можуть посилитися на тлі війни та економічних труднощів. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4892254-reitynh-putina-strimko-padaie-chy-var-to-chekaty-buntu-rosiian>

142. **Хмілевська В. Для цього потрібні кримінальні передумови: чому Чехія не може позбавити Зеленського ордена Білого Лева** [Електронний ресурс] / Вікторія Хмілевська // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано правові та політичні аспекти ініціативи щодо позбавлення Президента України Володимира Зеленського ордена Білого Лева в Чеській Республіці. Розглянуто позицію чеської влади щодо неможливості скасування державної нагороди в адміністративному порядку та нормативно-правові умови, за яких таке рішення може бути

ухвалене. Встановлено, що законодавство Чехії передбачає позбавлення державних нагород виключно на підставі остаточного судового рішення у разі засудження особи за тяжкий умисний злочин. Проаналізовано причини виникнення політичної дискусії навколо нагородження В. Зеленського, а також зв'язок цього питання з історичною пам'яттю, польсько-українськими відносинами та внутрішньополітичними процесами в окремих європейських державах. Особливу увагу приділено аргументам сторін конфлікту та ролі електоральних чинників у формуванні відповідних політичних рішень. Зроблено висновок, що чинне чеське законодавство не дає підстав для позбавлення Президента України ордена Білого Лева, а сама ініціатива має переважно політичний характер. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/dlja-tsoho-potribni-kriminalni-peredumovi-chomu-chekhiya-ne-pozbavit-zelenskoho-najvishchoji-derzhnadorodi.html>

143. **Хмілевська В. Міністр оборони Польщі змушений виправдовувати передачу Україні перехоплювачів для Patriot: "Щоб ракети збивали над Києвом, а не Варшавою"** [Електронний ресурс] / Вікторія Хмілевська // Дзеркало тижня. – 2026. – 10 лип. — Електрон. дані. Проаналізовано дискусію в Польщі щодо передачі Україні ракет-перехоплювачів для систем «Patriot» та аргументи польського керівництва на підтримку цього рішення. Висвітлено позицію міністра оборони Владислава Косіяка-Камиша, який наголосив, що підтримка України відповідає національним інтересам Польщі та сприяє зміцненню регіональної безпеки. Розглянуто значення європейської програми «PURL» і зусилля України із залучення додаткових ракет «PAC-3» для посилення протиповітряної та протиракетної оборони. Зазначено, що ліцензійне виробництво «Patriot» є важливим стратегічним кроком, однак не здатне забезпечити швидке вирішення нагальних потреб України в захисті від балістичних загроз. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/ministr-oboroni-polshchi-zmushenij-vipravdovuvati-peredachu-ukrajini-perekhopljuvachiv-dlja-patriot-shchob-raketi-zbivali-nad-kijevom-a-ne-varshavoju.html>

144. **Хмілевська В. Повітряні сили б'ють на сполох: 25 балістичних ракет РФ влучили по цілях** [Електронний ресурс] / Вікторія Хмілевська // Дзеркало тижня. – 2026. – 2 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про сучасний стан протиракетної оборони (ПРО) України в умовах масованих російських повітряних атак і проаналізовано ефективність засобів протидії різним типам ракетного озброєння. Висвітлено результати відбиття комбінованого удару, під час якого українські сили протиповітряної оборони (ППО) продемонстрували високу результативність у знищенні крилатих ракет, зокрема типів «Калібр» і «Х-101». Особливу увагу приділено проблемі захисту від балістичних ракет, які залишаються одним із найбільших викликів для системи національної безпеки. Розглянуто роль зенітно-ракетних комплексів «Patriot» як основного засобу протибалістичної оборони та наголошено на критичній потребі України у додаткових системах і боєприпасах до них. Проаналізовано особливості різних типів балістичних загроз, зокрема ракет «Іскандер-М», модернізованих ракет «С-300» та гіперзвукових ракет «Циркон». Зроблено висновок, що подальше зміцнення протиракетного щита є одним із ключових напрямів підвищення обороноздатності України та захисту цивільного населення від ракетного терору.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/povitrjani-sili-bjut-na-spolokh-25-rosijskikh-balistichnikh-raketi-vluchili-po-tsili.html>

145. **Хмілевська В. Такого ще ніколи не було: Федоров розповів про "неочевидні рішення" Києва для отримання РАС-3** [Електронний ресурс] / Вікторія Хмілевська // Дзеркало тижня. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про заяви міністра оборони Михайла Федорова щодо планів України напряму законтрактувати закупівлю протибалістичних ракет РАС-3 та розширити постачання засобів ППО. Проаналізовано можливі механізми отримання ракет через безпосередні контракти з партнерами, включно з постачаннями зі складів європейських країн та "неочевидними" дипломатичними рішеннями. Висвітлено поточні домовленості щодо постачання ракет РАС-2 та очікування збільшення кількості засобів*

протиповітряної оборони (ППО) у найближчий період. Окреслено роль міжнародної координації та залучення керівництва держави, зокрема Михайла Федорова та Володимира Зеленського, у забезпеченні оборонних потреб України. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/ranishe-takoho-nikoli-ne-bulo-fedorov-rozpoviv-pro-neochevidni-rishennja-kijeva-dlja-otrimannja-ras-3.html>

146. **Хмілевська В. У Німеччині хочуть мільйонних компенсацій від України у справі про підрив "Північних потоків" — адвокат Кузнєцова** [Електронний ресурс] / Вікторія Хмілевська // Дзеркало тижня. — 2026. — 3 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про обставини кримінального провадження у Німеччині щодо підриву газопроводів «Північний потік-1» і «Північний потік-2» та проаналізовано можливі правові наслідки цієї справи для України. Висвітлено позицію Федеральної прокуратури Німеччини, яка висунула обвинувачення громадянину України Сергію Кузнєцову у причетності до диверсії. Розглянуто аргументи сторони захисту щодо застосування норм міжнародного гуманітарного права та можливості визнання газогонів законною військовою ціллю в умовах війни. Окреслено значення судового розгляду для потенційних претензій щодо відшкодування збитків, завданих підривом газопроводів. Проаналізовано перебіг слідства, позицію обвинуваченого та роль цієї справи у міжнародно-правовому й політичному контексті російсько-української війни.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/nimechchina-khoche-miljonnikh-komrensatsij-vid-ukrajini-u-spravi-pro-pidriv-pivnichnikh-potokiv-advokat-kuznjetsova.html>

147. **Шамшур О. Ле Пен тисне на акселератор: чому президентські перегони у Франції стають небезпечними для України** [Електронний ресурс] / Олег Шамшур // Дзеркало тижня. — 2026. — 9 лип. — Електрон. дані. *Проаналізовано вплив початку президентської кампанії 2027 р. у Франції на внутрішньополітичну ситуацію та перспективи основних кандидатів. Розглянуто наслідки судового рішення щодо Марін Ле Пен, його значення для діяльності партії «Національне об'єднання» та розстановки сил напередодні виборів. Висвітлено позиції провідних політичних сил Франції з питань*

внутрішньої політики, європейської безпеки, російсько-української війни та підтримки України. Зроблено висновок, що результати президентських виборів можуть суттєво вплинути як на зовнішньополітичний курс Франції, так і на подальший рівень французької підтримки України. Текст: <https://zn.ua/ukr/europe/le-pen-tisne-na-akselerator-chomu-prezidentski-perehoni-u-frantsiji-stajut-nebezpechnimi-dlja-ukrajini.html>

148. **Шевчук А. Атаки Росії на АЗС: в уряді зробили важливу заяву** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. *Як повідомила глава уряду Юлія Свириденко в Telegram, Кабінет Міністрів України (КМ України) провів координаційну нараду з операторами ринку нафтопродуктів і причетними відомствами щодо забезпечення країни паливом. Прем'єр-міністр наголосила, що у пріоритеті – потреби прифронтових громад: були визначені додаткові заходи для підвищення безпеки роботи АЗС у регіонах, що перебувають під постійною загрозою російських атак. Вона зазначила, що наразі необхідні обсяги пального є в наявності, дефіциту немає; завчасно реалізується комплекс рішень, які дозволять і надалі гарантувати безперебійне постачання пального для громадян, бізнесу, Сил безпеки й оборони та критичної інфраструктури.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/economics/4892412-ataky-rosii-na-azs-v-uriadi-zrobyly-vazhlyvu-zaiavu>

149. **Шевчук А. Генштаб оновив дані про події на фронті** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1589-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1588-му, добу зафіксовано 256 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 31 атаку армії РФ, на Слов'янському – 27, на Гуляйпільському та Костянтинівському – по 23. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили п'ять районів*

зосередження живої сили, п'ять артилерійських засобів, один склад, шість пунктів управління БпЛА та ще один важливий об'єкт противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890632-henshtab-onovyv-dani-pro-podii-na-fronti>

150. **Шевчук А. Київ і Берлін обговорюють повернення чоловіків мобілізаційного віку** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. *Наведено тези інтерв'ю «Укрінформу» посла України в Німеччині Олексія Макеєва, зокрема про те, що Україна та Німеччина створили спільну робочу групу, в межах якої обговорюють механізми повернення українців мобілізаційного віку додому. Дипломат подякував німцям за допомогу у розвитку ідеї створення центрів для українців – «Unity Hub», які поступово наповнюється діяльністю, та акцентував на двох складових роботи з координації повернення українців. Перша – це «Unity Hub» – робота нашої держави з українською громадою з ознайомлення щодо існуючих можливостей; друга – зрозуміти, у який спосіб, спільно з Німеччиною, можна сприяти поверненню українців. Саме для цього і створено робочу групу.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4891277-kyiv-i-berlin-obhovoruuiuit-povernennia-cholovikiv-mobilizatsiinoho-viku>

151. **Шевчук А. Стало відомо, з якими країнами Україна торгує найбільше** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *За інформацією Державної митної служби України, за шість місяців 2026 р. товарообіг України склав 70,3 млрд доларів; в Україну імпортували товарів на суму 49,3 млрд доларів, а експортували – на 21 млрд доларів. Найбільше товарів до України імпортували: Китай (13,9 млрд доларів), Польща (4,7 млрд доларів) та Німеччина (3,2 млрд доларів). Традиційно експортували з України найбільше до Польщі (на 2,4 млрд доларів), Туреччини (на 1,8 млрд доларів), Італії (на 1,3 млрд доларів). У загальних обсягах ввезених товарів 72 % склали, зокрема, машини, устаткування та транспорт. До трійки найбільш експортованих з України товарів увійшли продовольчі товари, метали та вироби з них, машини, устаткування та*

транспорт. Наведено інфографіку «Товарообіг України за 6 місяців 2026 р.».

Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/economics/4892916-stalo-vidomo-z-yakymy-krainamy-ukraina-torhuie-naibilshe>

152. **Шевчук А. У Генштабі назвали найгарячіші напрямки фронту** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1591-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1590-му, добу зафіксовано 273 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 39 атак армії РФ, на Гуляйпільському – 32, на Південно-Слобожанському – 22. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили чотири райони зосередження живої сили противника, одну радіолокаційну станцію, одну артилерійську систему, один пункт управління безпілотних літальних апаратів та один склад матеріально-технічного забезпечення. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891272-u-henshtabi-nazvaly-naihariachishi-napriamky-frontu>

153. **Шойко Д. Європарламент висунув Україні 26 зауважень: Ар'єв назвав головні проблеми** [Електронний ресурс] / Дарія Шойко // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026.— 9 лип. — Електрон. дані. Як заявив народний депутат В. Ар'єв, ухвалена Європарламентом резолюція щодо вступу України до Європейського Союзу (ЄС) містить низку критичних зауважень щодо реформ, верховенства права та демократичних інститутів. Він звернув увагу на пункт документа, у якому українську владу закликають не застосовувати політично мотивоване правосуддя та персональні санкції щодо опозиції й представників громадянського суспільства. За словами депутата, документ також містить критичні зауваження щодо темпів виконання реформ, роботи Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП), свободи медіа, судової реформи, діяльності громадянського суспільства, балансу між урядом і

парламентом, а також дії воєнних обмежень. Водночас, Європарламент підтвердив підтримку України та її курсу на членство в ЄС. Текст: <https://fakty.ua/474923-evroparlament-vydvynul-ukraine-26-zamechanij-arev-nazval-glavnye-problemy>

154. **Шойко Д. Українцям роздадуть до 2600 доларів: хто може подати заявку вже зараз** [Електронний ресурс] / Дарія Шойко // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2026. – 9 лип. — Електрон. дані. *Як повідомили в ГО «Центр зайнятості Вільних людей», внутрішньо переміщені особи (ВПО), які проживають у Києві, а також у Дніпропетровській, Київській, Одеській і Чернігівській областях, можуть отримати до 2600 доларів на відкриття або розвиток власної справи. Гранти надають у межах Програми підтримки економічної стійкості (ERP). Вказано, що подати заявку також можуть місцеві жителі громад, які постраждали внаслідок бойових дій. Крім того, учасникам надаватимуть консультаційний супровід — від підготовки заявки до розвитку бізнесу. Зазначено, що з 2023 р. в межах програми фінансування отримали 393 мікробізнеси, а фахівці проєкту провели понад 500 індивідуальних консультацій для підприємців. Учасників відбиратимуть на конкурсній основі, оцінюючи реалістичність бізнес-ідеї, потенціал її розвитку та потребу у фінансовій підтримці. Зауважено, що програма діє лише на підконтрольних Україні територіях і не поширюється на райони активних бойових дій або громади з високими безпековими ризиками.* Текст: <https://fakty.ua/474928-ukraincam-razdadut-do-2600-dollarov-kto-mozhet-podat-zayavku-uzhe-sejchas>

155. **Щербань К. Росія відкрила новий фронт: під ударами АЗС, склади та бензовози — що буде з пальним і логістикою в Україні** [Електронний ресурс] / Катерина Щербань // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що РФ продовжує завдавати ударів по логістичній інфраструктурі України, атакуючи склади, сортувальні центри та термінали великих компаній. Водночас дедалі гостріше постає питання, як бізнесу вдається підтримувати безперебійну роботу мережі та*

чи відчують наслідки таких атак звичайні українці. Розглянуто, як бізнес працює в умовах регулярних атак та якої допомоги держави потребує, які компанії вже постраждали від атак РФ, чому великі запаси нафти і нафтопродуктів можуть стати новою проблемою. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/760136-rosiya-atakuye-logistiku-ta-azs-ukrajini-shcho-kazhut-biznes-i-eksperti>

156. **Щербань К. Чи вистачить Україні часу підготуватися до зими: експерт назвав чотири головні ризики** [Електронний ресурс] / Катерина Щербань // Focus.ua : [вебсайт]. – 2026. – 8 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що цього року підготовка до зими включає не лише ремонт котелень і тепломереж, а й розвиток розподіленої генерації, встановлення резервних джерел живлення та захист критичної інфраструктури від нових російських атак. Водночас до початку опалювального сезону ще необхідно завершити десятки ключових проєктів, а їх реалізацію можуть ускладнити нестача фінансування, дефіцит кадрів, бюрократичні процедури та проблеми з координацією між різними рівнями влади. "Фокус" з'ясував, на якому етапі перебуває підготовка країни до зими, які ризики залишаються та який сценарій проходження опалювального сезону експерти вважають найбільш імовірним.* Текст: <https://focus.ua/uk/economics/760207-yak-proyti-opalyvalniy-sezon-2026-2027-chi-vistachit-ukrajini-chasu-pidgotuvatisya-do-zimi>

157. **Юлія Гришина: Пом'якшення умов вступу до наших навчальних закладів сприятиме тому, щоб молодь залишалася в Україні** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 7 лип. [№ 633]. – Електрон. дані. *Як розповіла народна депутатка від фракції політичної партії «Слуга Народу», голова підкомітету з питань вищої освіти парламентського Комітету з питань освіти, науки та інновацій Юлія Гришина, у нинішніх умовах, коли вже п'ятий рік триває повномасштабна війна, треба зробити все, щоб зупинити відтік людей із країни, особливо молоді. Вона наголосила, що необхідні комплексні заходи, щоб діти залишалися в Україні й навчалися тут. Одним із таких кроків може*

стати зниження обов'язкового конкурсного балу до 130 для Національного мультипредметного тесту (НМТ), що пропонує Офіс Уповноваженого ВР України з прав людини. «У 2022 році ми запровадили НМТ, на яке виносилося три предмети, процедура здачі була швидка, скорочена кількість питань. Із 2024 року в нас уже чотири предмети, які діти складають за один день, що є найбільш жорсткою системою оцінювання за всі роки незалежності. Також поступово піднімається поріг прохідних балів. Так, до початку повномасштабної війни для вступу на бюджет потрібно було мінімум 125 балів, а під час війни підняли до 130. Якщо говорити про право, міжнародне право, публічне управління, то до війни там поріг був 140 балів, а під час війни – 150. Медицина – було 150 за окремими предметами, а зараз 150 загалом за всіма, які складають діти», - зазначила народна депутатка. Вона вважає, що такі дії суперечать державній політиці, яка повинна бути впроваджена під час війни. Особливо коли врахувати ту обставину, що за кордоном для наших дітей створюють комфортні умови для вступу й навчання. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391869>

158. **URC 2026: голова Комітету Сергій Бабак презентував Каталог практичних потреб української вищої освіти та науки** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій розробив і презентував міжнародним партнерам Каталог практичних потреб українських закладів вищої освіти (ЗВО) та наукових установ. Презентація відбулася під час Конференції з питань відновлення України (URC 2026) у межах сайд-івенту «Наука для відновлення України». Каталог створено як практичний інструмент для іноземних урядів, міжнародних організацій, донорських фондів, університетів і наукових центрів, які готові підтримати українську освіту та науку. Замість загальних запитів партнери тепер бачать чітко структурований перелік актуальних потреб і можуть швидко знайти напрям, у якому їхня допомога буде найбільш ефективною та

продуктивною. Зауважено, що саме ці ресурси дозволяють науковим колективам продовжувати дослідження в інтересах оборонних технологій, енергетики, медицини, агросектора та екологічної безпеки. Наявність технічної бази допомагає утримувати молодих учених в Україні, брати участь у європейських дослідницьких консорціумах і започатковувати нові проєкти. «Сьогодні українська наука є частиною нашої стійкості, а після перемоги вона стане фундаментом для відновлення держави, її конкурентоспроможності та європейського майбутнього... Збереження цього потенціалу дозволить Україні відбудувати країну швидше, дешевше та без критичної залежності від зовнішньої допомоги», - зауважив народний депутат України Сергій Бабак. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391824>

### **Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань**

159. **Актуальні питання судової експертизи і криміналістики** : зб. матеріалів Міжнар. наук.-практ. конф., присвяч. 150-річчю від дня народж. відомого вченого-криміналіста, д-ра наук, проф. Рудольфа Арчибальда Рейсса, (Харків, 23 трав. 2025 р.) : тези доп. / М-во юстиції України, Нац. наук. центр "Ін-т суд. експертиз ім. М. С. Бокаріуса" ; [редкол. : С. Тюленев (голова) та ін.]. — Харків : ННЦ „ІСЕ ім. М. С. Бокаріуса“, 2025. — 533 с. : іл., табл. — Текст укр., англ. **Шифр зберігання в Бібліотеці: B85033**  
*Зі змісту: Правові аспекти судової інженерно-екологічної експертизи воєнних злочинів проти довілля / І. Крайнов, В. Сабадаш, К. Чернігівський. — С. 250-254; Недоліки захисту прав і свобод людини та громадянина України / Д. Московченко, С. Афанасенко. — С. 293-296; Вплив військових дій на ґрунти України / М. Скороходов, В. Топчій, О. Смирнов. — С. 397-400.*

160. **Велічко О. О. Предмет доказування у кримінальних провадженнях щодо воєнних злочинів: теоретико-правова характеристика та особливості нормативного закріплення** [Електронний ресурс] / О. О. Велічко // Право і сусп-во. — 2026. — № 2, т. 2. — С. 262-268.

*Відповідно до ст. 91 Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) розкрито зміст загального предмета доказування як єдиного нормативного положення, обов'язкового для всіх кримінальних проваджень. Особливу увагу приділено специфіці спеціального предмета доказування у провадженнях щодо воєнних злочинів і доведено, що така специфіка зумовлена подвійною (національною та міжнародно-правовою) природою цих діянь. Визначено коло додаткових обставин, які є конститутивними для доказування воєнних злочинів, та встановлено, що чинне кримінальне процесуальне законодавство України не містить окремого нормативного закріплення спеціального предмета доказування для проваджень щодо воєнних злочинів, що утворює системну прогалину та знижує ефективність розслідування відповідної категорії справ.*

Текст:

[https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2\\_2026/part\\_2/37.pdf](https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2_2026/part_2/37.pdf)

**161. Волошин В. Д. Поняття та сутність військового правопорядку** [Електронний ресурс] / Володимир Дмитрович Волошин, Аотем Сергійович Бондар // Успіхи і досягнення у науці. – 2026. – № 5. — С. 225-235. *Розглянуто нормативно-правову основу забезпечення військового правопорядку, зокрема положення законодавства, що регулює діяльність Збройних сил України (ЗСУ) та функціонування Військової служби правопорядку у ЗСУ. Обґрунтовано значення військового правопорядку для підтримання військової дисципліни, забезпечення законності у військовому середовищі та ефективного виконання завдань оборони держави, особливо в умовах воєнного стану. Наголошено, що військовий правопорядок є комплексним правовим явищем, яке поєднує правові, організаційні та дисциплінарні механізми регулювання суспільних відносин у військовій сфері та виступає важливою умовою стабільного функціонування військової організації держави.*

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/44893/44917>

**162. Кузьменко Г. О. Стратегічні орієнтири модернізації освітньої політики України в інтересах національної безпеки: організаційно-**

**правовий підхід** [Електронний ресурс] / Г. О. Кузьменко // Публіч. упр. і адміністрування в Україні. – 2026. – Вип. 52. – С.99-105. *Зазначено, що в умовах тривалої збройної агресії, гібридних загроз, руйнування освітньої інфраструктури та посилення інформаційних і кіберризиків освітня політика України перестася бути лише галузевою політикою і набуває ознак складової політики національної безпеки. Особливої ваги набуває її організаційно-правова модернізація, здатна забезпечити безперервність навчання, безпечне освітнє середовище та стійкість громад. Обґрунтовано стратегічні орієнтири модернізації освітньої політики України в інтересах національної безпеки та визначення організаційно-правових механізмів їх реалізації в системі публічної служби. Подано конкретні наукові положення і практичні пропозиції: нормативно закріпити безпекову компетентність публічного службовця у сфері освіти; запровадити інтегрований цикл освітньо-безпекового управління на центральному, регіональному і місцевому рівнях; сформувати систему моніторингу освітньо-безпекової стійкості, тощо.* Текст : <https://pag-journal.iei.od.ua/archives/2026/52-2026/17.pdf>

**163. Логвінова О. В. Екологічне право України в контексті протидії екоциду: проблеми правового регулювання та перспективи розвитку** [Електронний ресурс] / Ольга Василівна Логвінова // Право.UA : наук.-практ. журн. – 2026. – № 2, ч.1. – С. 110-119. *Розглянуто екологічне право України в контексті протидії екоциду, проблем правового регулювання та перспектив розвитку відповідних національних і міжнародно-правових механізмів. Проаналізовано нормативно-правові засади протидії екоциду в Україні та визначено основні напрями вдосконалення правового регулювання у цій сфері. Акцентовано на масштабних екологічних наслідках збройної агресії РФ проти України, які спричинили значне погіршення стану довкілля. Висвітлено конституційні та законодавчі засади екологічного права України, положення кримінального законодавства щодо відповідальності за злочини проти довкілля, а також особливості правового регулювання екоциду, передбаченого ст. 441 Кримінального кодексу України (КК України). Зроблено висновок про*

ст. 441 КК України, гармонізації національного законодавства з міжнародними стандартами та посилення міжнародного співробітництва у сфері протидії екоциду. Текст: [https://pravo.unesco-socio.in.ua/wp-content/uploads/archive/Pravo-ua-2026-2-1/Pravo\\_ua\\_2026\\_2\\_1\\_110.pdf](https://pravo.unesco-socio.in.ua/wp-content/uploads/archive/Pravo-ua-2026-2-1/Pravo_ua_2026_2_1_110.pdf)

**164. Післявоєнні безпекові виклики та стратегічні завдання Національної гвардії України** [Електронний ресурс] / Роман Васильович Нестеренко, Дмитро Анатолійович Морквін, Ірина Миколаївна Гох, Юлія Валеріївна Чала // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. — С. 1543-1557. *Визначенню стратегічні напрями правових засад і практичних завдань Національної гвардії України (НГУ) як "сил стабілізації". Акцентовано, що в умовах, коли Збройні сили України (ЗСУ) фокусуватимуться на відновленні боєздатності у місцях постійної дислокації, а ресурсу Національної поліції України (НПУ) може бракувати для стримування специфічних високоінтенсивних загроз, саме НГУ завдяки мандату військового формування з правоохоронними функціями перебирає контроль над "внутрішнім фронтом". Діяльність НГУ у повоєнний період структуровано за трьома стратегічними векторами: поліцейсько-стабілізаційним, оборонно-охоронним та цивільно-гуманітарним. Окреслено шляхи адаптації архітектури вітчизняного безпекового сектора до передових критеріїв НАТО та Європейського Союзу (ЄС) через імплементацію досвіду європейських жандармерій, залучення міжнародних грантів для технологічного переоснащення та впровадження світових стандартів захисту прав людини.* Текст: <http://www.perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45264/45289>

**165. Політика пам'яті в Україні: історичні наративи, стратегії впровадження в умовах війни та післявоєнного періоду** / [Р. Голик та ін. ; відп. ред. та передм. І. Соляр; упоряд.: О. Муравський, М. Романюк] ; НАН України, Ін-т українознавства ім. І. Крип'якевича. — Львів : Ін-т українознавства ім. І. Крип'якевича НАН України, 2025. — 560 с. *Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ78884* Проаналізовано трансформацію політики

пам'яті в умовах російсько-української війни, розглянуто історичні наративи, що формуються в сучасному публічному просторі, зокрема у шкільних підручниках, музеях, меморіальних практиках і медіа, визначено їх роль у конструюванні колективної ідентичності та підтримці державної стратегії протидії російській агресії. Досліджено механізми впровадження політики пам'яті на державному рівні, включно з законодавчими ініціативами, урядовими програмами та діяльністю органів місцевого самоврядування (ОМС). Розглянуто перспективи розвитку політики пам'яті у постконфліктному періоді, передусім інституціоналізацію національних пам'яткових практик та їх інтеграцію в освітні та соціокультурні програми.

166. **Правотворча діяльність та її розвиток в умовах євроінтеграції** / [В. А. Устименко та ін.] ; за заг. ред. В. А. Устименка ; НАН України, Держ. установа "Ін-т екон.-прав. дослідж. ім. В. К. Макутова НАН України". — Київ : Академперіодика, 2025. — 297, [1] с. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А845727** Монографія відтворює результати наукових пошуків співавторів у межах таких науково-дослідних робіт: «Трансформація національної правової парадигми у контексті інтеграції у європейський економічний та політико-правовий простір», «Методологічні засади нормопроєктування у контексті адаптації до права Європейського Союзу», «Правові чинники розвитку економіки України в умовах війни та повоєнного відновлення».

167. **Присяжнюк А. Г. Особливості проведення судових експертиз воєнних злочинів** [Електронний ресурс] / А. Г. Присяжнюк // Право і сусп.-во. — 2026. — № 2, т. 2. — С. 294-303. Окреслено специфіку роботи експертів в умовах збройного конфлікту, зокрема обмежений доступ до місць подій, ризики для життя і здоров'я фахівців, а також труднощі, пов'язані зі збиранням, збереженням і дослідженням доказів. Окрему увагу приділено проблемам фіксації наслідків руйнувань, ідентифікації загиблих, дослідженню слідів застосування зброї та вибухових пристроїв. Визначено роль різних видів судових експертиз у встановленні обставин вчинення воєнних злочинів. Вказано на проблему координації між національними правоохоронними

*органами, експертними установами та міжнародними організаціями, що беруть участь у документуванні воєнних злочинів, як ключової умови забезпечення належної якості доказів та їх подальшого використання у кримінальному провадженні. Акцентовано на необхідності уніфікації підходів, гармонізації методик і впровадження міжнародних стандартів у національну практику й обґрунтовано, що розвиток експертної галузі у цьому напрямі має не лише практичне, але й стратегічне значення, оскільки сприяє формуванню належної доказової бази для притягнення винних до відповідальності та забезпечення принципу невідворотності покарання за воєнні злочини.*

Текст:

[https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2\\_2026/part\\_2/41.pdf](https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2_2026/part_2/41.pdf)

**11.07.2026**

**Укладач: Гаращенко М. В.**

**Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.**